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REKONSTRUKCE PARTYZÁNSKÉ ULICE 
V PLNÉM PROUDU

USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ  
ZM PROTIVÍN  

KONANÉHO DNE 5. 6. 2023
1.  Zastupitelstvo města Protivín schvaluje kontrolu 

usnesení ze zasedání zastupitelstva města kona-
ného dne 7. 3. 2023 bez připomínek či doplnění.

2.1.  Zastupitelstvo města Protivín z důvodu nedodání 
příslušných materiálů auditorskou firmou stahuje 
z programu tento bod – Závěrečný účet za rok 2022 
a  Zpráva o  výsledku přezkoumání hospodaření, 
který bude ZM předložen k projednání na zasedání 
svolaném v nejbližším mimořádném termínu.

2.2. Zastupitelstvo města Protivín schvaluje Rozpočto-
vé opatření ZM č. 2/2023 v tomto znění:

 Příjmy:
 transfery + 3 304 969 Kč
 Výdaje:  
 – Investice a opravy +10 650 000 Kč 
 – Příspěvky PO + 300 000 Kč
 – Ostatní výdaje  + 100 000 Kč
 – Transfery + 8 715 Kč
 Financování + 7 753 746 Kč

2.3. Zastupitelstvo města Protivín bere na  vědomí 
Zprávu o  zajištění finanční kontroly u  města 
Protivín a konstatuje, že zavedený systém finanč-
ní kontroly je přiměřený a  účinný pro zajištění 
hospodárného, efektivního a účelného nakládání 
s veřejnými prostředky.

2.4. Zastupitelstvo města Protivín schvaluje směnu 
pozemku p.  č. 501/14, ostatní plocha, ostatní 
komunikace o výměře 781 m2 v kú Myšenec, za po-
zemky p.  č. 76/7, orná půda o  výměře 5581  m2, 
p. č. 688, ostatní plocha, jiná plocha o výměře 295 
m2 a  p.  č. 96/3, ostatní plocha, neplodná půda 
o výměře 590 m2, vše v kú Myšenec ve vlastnictví 
města Protivín, s  doplatkem ve  prospěch města 
Protivín ve výši 83.239,- Kč a pověřuje starostu 
města podpisem Směnné smlouvy.

2.5. Zastupitelstvo města Protivín schvaluje předložený 
návrh nového uspořádání pozemků pro Komplexní 
pozemkovou úpravu v  kú Selibov pro vlastníka 
město Protivín a pro vlastníky zastoupené opatrov-
níkem městem Protivín a pověřuje starostu města 
podpisem návrhu Soupisu nových pozemků.

2.6. Zastupitelstvo města Protivín schvaluje předlo-
žený aktualizovaný Plán společných zařízení pro 
Komplexní pozemkovou úpravu v kú Selibov.

2.7. Zastupitelstvo města Protivín neschvaluje návrh 
p. Mráze na neschválení a výslovné zakázání 
prodeje pozemků p. č. 1008/1 TTP o výměře 13250 
m2 a  p.  č. 1008/3 ostatní plocha, manipulační 
plocha o výměře 1587 m2, vše v kú Protivín v lo-
kalitě „Na Zátahu“ a trvá na tom, aby předmětné 
pozemky zůstaly dále v majetku města Protivín.

3.1. Zastupitelstvo města Protivín bere na  vědomí 
Inspekční zprávu ZŠ Protivín ze dne 13. 2. 2023 – 
16. 2. 2023.

Vážení spoluobčané,
dovoluji si vás pozvat na slavnostní otevření bývalé myšenecké školy, 
kde vzniklo zázemí pro obyvatele obce a dvě nové bytové jednotky.
Termín: sobota 15. července 2023 v 17 hodin, Myšenec čp. 26.

Jaromír Hlaváč,
starosta města

Vážení občané,
dovolte mi vás informovat o probíhající rekonstrukci 

Partyzánské ulice, kde postupují práce na svršku komu-
nikace. Budou položeny nové chodníky a parkovací stání 
ze zámkové dlažby, přeloženy elektrické kabely, osazeny 
nové osvětlovací prvky veřejného osvětlení a v neposlední 
řadě bude na  konstrukci spodní stavby položen nový 
asfaltový koberec a osazeny dopravní značky.

Tímto budeme mít další kompletně opravenou ulici.
Věřím, že i  přes částečné omezení obyvatel v  této 

lokalitě bude, po dokončení stavby, které je plánováno 
na  červenec t.r., zajištěn bezproblémový přístup k  ne-
movitostem a s ním se zároveň zvýší bezpečnost provozu 
v této části města.

Jaromír Hlaváč,
starosta města
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 ZE ŽIVOTA ŠKOLY 
JAZYKOVÝ KURZ STRÁŽOVICE 2023

ZÁJEZD DO ITÁLIE

I letos se již tradičně uskutečnil jazy-
kový kurz pro žáky 4.–5. tříd ZŠ. Téma 
bylo tentokrát velmi slavnostní – celý 
týden probíhal ve stylu oslav svátků v an-
glicky mluvících zemích. Od Pancake's 
day přes Christmas, New Year, Halloween, 
Valentine's Day až po Thanksgiving Day 
jsme si společně užili spoustu zábavy. Den 
Díkuvzdání s námi oslavil i rodilý mluvčí, 
který si pro děti připravil zajímavé vyprá-
vění a aktivity.

O Vánocích nechyběly ani drobné dárky, 
typické pokrmy, tradice a hry. Oslavili jsme 
Silvestra a Nový rok, uspořádali palačinko-
vý běh a halloweenský rej masek. Ti nejod-
vážnější si mohli vyzkoušet i stezku odvahy.

Děti se zdokonalily v angličtině pomocí 
netradiční, inovativní výuky a obohatily se 
o znalosti z anglických reálií.

Mgr. P. Smejkalová

EXKURZE DEVÍTEK DO PRAHY

Od 30. dubna mělo několik žáků naší 
školy možnost účastnit se pětidenního 
poznávacího zájezdu do Itálie.

Na první zastávce, ještě před úsvitem, 
se nám naskytla jedinečná příležitost vidět 
náměstí Zázraků s opravdu Šikmou věží, 
kde nebyla ani noha. Poté jsme v brzkých 
hodinách vypluli na celodenní návštěvu 
ostrova Elba. V následujících dnech jsme 
objevovali skryté krásy nejen Říma, ale 
i nejmenšího státu na světě, Vatikánu. 
Někteří z nás poprvé navštívili Koloseum, 

Pokračování na straně 18   

Dne 24. května se žáci devátých 
tříd vydali na exkurzi do Prahy. První 
zastávkou byla návštěva České televize 
na Kavčích horách. Zde se nás ujala sym-
patická průvodkyně, ta nás nejdříve sezná-
mila s historií i současností, protože Česká 
televize letos slaví 70 let od svého vzniku. 
Poté už nás provedla bludištěm chodeb, 
sálů a studií. Měli jsme možnost nahlédnout 
do prostor, kde se každý týden od pondělí 
do čtvrtka natáčí Sama doma. V ostatních 
studiích bohužel dekorace zrovna nebyly, 
pouze jsme se dozvěděli, jaké pořady se zde 
obvykle natáčejí. Po této procházce jsme se 
vrátili do úvodního sálu, kde jsme si mohli 
vyzkoušet práci moderátorů či kamerama-
nů. Po opuštění hlavní budovy jsme ještě 
navštívili 2 interaktivní výstavy ke vzniku 
televize, které se nachází v budově zvané 
Rohlík. Mnozí z nás se zde vrátili do svých 
dětských let.

Pak už následoval přesun do Muzea 
české policie, které se nachází v bývalém 
klášteře v městské části Praha – Karlov. 
Prohlédli jsme si postupný vývoj od čet-
nictva až po nejmodernější kriminalistiku, 
ochranu hranic nebo protidrogovou proble-
matiku. Velmi nás zaujalo řešení některých 
kriminálních případů. Ve venkovní expozici 
je vystavena různá větší technika, např. 
vrtulník MI-2, automobil, který využíval 

prezident Václav Havel, obrněná vozidla, či 
tančík, který si v době komunismu postavil 
člověk, který chtěl překročit státní hranici.

Předposlední zastávkou byl Vyšehrad 
se Slavínem, kde jsou pohřbeni někteří 
čeští velikáni. Zajímavé bylo prohlédnout 
si ostatní hroby, a tak jsme nalezli třeba 
Waldemara Matušku, K. H. Máchu, Boženu 
Němcovou, Josefa Bicana, či Miladu Horá-

kovou. Po prohlídce a nahlédnutí do kostela 
sv. Petra a Pavla jsme se vydali do nákup-
ního centra Arkády. Za odměnu jsme se 
občerstvili a vrhli se na nákupy. Potom nás 
už vyzvedl autobus a vyrazili jsme na cestu 
zpět do Protivína.

Exkurze se velmi vydařila a děkujeme 
paní učitelce Přástkové za její zorganizování.

MM 9.A
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RADA MĚSTA ZASEDALA
VYBRÁNO Z USNESENÍ RM 3. 5. 2023
– schvaluje
 cenovou nabídku spol. ČAJAN s.r.o., Pivovar 154, 

398 11 Protivín na opravu veřejné kanalizace v ul. 
Pivovar 154 (cena díla 498.173,46 Kč bez DPH)

– souhlasí
 s provedením autorského dozoru spol. GK Plavec – 

Michalec Geodetická kancelář s.r.o., Budovcova 2530, 
397  01 Písek, IČ: 260  42  452, při realizaci stavby 
„Protivín, rekonstrukce ulice Partyzánská“

– souhlasí
 s uzavřením Příkazní smlouvy se spol. MZ TENDER 

s.r.o., Strakonická 268, 397 01 Písek, IČ: 280 98 561, 
ve věci zajištění výkonu činnosti technického dozoru 
investora při realizaci stavby „Protivín, rekonstrukce 
ulice Partyzánská“

 a pověřuje
 starostu jejím podpisem
– souhlasí
 se zapojením města Protivín do dotačního programu 

na  podporu narozených dětí z  Jihočeského kraje 
a s poskytnutím daru na jedno dítě ve výši 2.000,- 
Kč s  tím, že 50 % nákladů bude spolufinancováno 
z rozpočtu města

– projednala
 žádost Pekařství a cukrářství Kodádek s.r.o., Mokrého 

166, Vodňany o finanční příspěvek na provoz pojízdné 
prodejny zajíždějící do místních částí Protivína

 a souhlasí
 s  poskytnutím daru ve  výši 7.000,- Kč na  zajištění 

provozu pojízdné prodejny v místních částech Seli-
bov, Maletice, Myšenec a Chvaletice s termíny závozu 
2 × týdně

 a zároveň pověřuje
 starostu města podpisem příslušné darovací smlouvy
– souhlasí
 s poskytnutím finančního příspěvku ve výši 5.000,- Kč 

na vydání veršované knihy pro děti „Příběhy kouzelné 
Elenky“, kterou napsala protivínská občanka 
Michaela Hrdličková

RADA MĚSTA ZASEDALA
VYBRÁNO Z USNESENÍ RM 17. 5. 2023
– souhlasí
 s  uzavřením Smlouvy o  zřízení věcného břemene 

za účelem umístění distribuční soustavy – kabelo-
vého vedení NN za účelem jejího provozování, jehož 
obsahem je právo zřídit, provozovat, opravovat 
a udržovat distribuční soustavu, též provádět úpravy 
za účelem její obnovy, výměny, modernizace nebo 
zlepšení její výkonnosti, včetně jejího odstranění, 
to vše v  pozemku parc. č. 847 v  kú Milenovice 
za jednorázovou náhradu ve výši 2.850,- Kč + DPH, 
když smlouva, GP a  návrh na  vklad do  KN budou 
na náklady oprávněného

– ruší
 usnesení č. 198/2022 – oceňování náhrad za věcná 

břemena dle Dohody o náhradách za zřízení věcných 
břemen na  uložení technické infrastruktury (sítí) 

do pozemků ve vlastnictví měst a obcí a o součinnosti 
při jednání s Energetickým regulačním úřadem

 a souhlasí
 s  oceňováním věcných břemen uzavíraných mezi 

společností EG.D, a.s. a  městem Protivín dále dle 
Sazebníku náhrad za zřízení a uložení staveb do po-
zemků města Protivín odsouhlaseného usnesením 
RM č. 27/2006 ze dne 25. 1. 2006

– souhlasí
 s  ukončením nájemní smlouvy na  pronájem části 

pozemku p. č. 1477/1, ost. plocha, ost. komunikace 
o vým. 40 m2 v kú Selibov, dohodou k 31. 5. 2023

– souhlasí
 s prezentací města Protivín v aplikaci na KOLE i PĚŠKY 

dle nabízeného balíčku na  dobu 24 kalendářních 
měsíců za cenu 10.000,- Kč + DPH

RADA MĚSTA ZASEDALA
VYBRÁNO Z USNESENÍ RM 31. 5. 2023
– souhlasí
 s předloženým návrhem záměru úpravy distribuční 

sítě společnosti EG.D, a.s. společně s úpravou areálo-
vých rozvodů společnosti ZD Krč v rámci stavby „Krč 
TS Obec II – přepojení TS ZD NN, VN“ na pozemcích 
1448/2, 600/6 v k.ú. Krč u Protivína

– souhlasí
 s  odkoupením vybavení ordinace od  MUDr.  Jiřího 

Pudíka za smluvní cenu 100.000,- Kč

– bere na vědomí
 zápis z komise pro posuzování majetkových převodů 

ze dne 22. 5. 2023
 a
 1. nesouhlasí
 s prodejem části pozemku p. č. 2208, ostatní plocha, 

ostatní komunikace v kú Maletice a nedoporučuje ZM 
prodej části pozemku ke schválení

 2. souhlasí
 s prodejem části pozemku p. č. 189/1, ostatní plocha, 

manipulační plocha v kú Myšenec a ukládá finanč-
nímu odboru – správě majetku zveřejnění záměru 
prodeje části tohoto pozemku

 3. nesouhlasí
 s prodejem části pozemku p. č. 845/1, ostatní plocha, 

neplodná půda v  kú Protivín a  nedoporučuje ZM 
prodej části pozemku ke schválení

 4. nesouhlasí
 s prodejem části pozemku p. č. 1949, ostatní plocha, 

neplodná půda v  kú Maletice a  nedoporučuje ZM 
prodej části pozemku ke schválení

 5. souhlasí
 s napravením majetkového stavu na pozemku p. č. 

2412/11, TTP v  kú Protivín a  ukládá finančnímu 
odboru správě majetku zajištění vyhotovení geo-
metrického plánu

 6. nesouhlasí 
 s  prodejem pozemků p.  č. 1008/1, TTP o  výměře 

13250 m2 a p. č. 1008/3, ostatní plocha, manipulační 
plocha o výměře 1587 m2 v kú Protivín a nedoporu-
čuje ZM prodej pozemků ke schválení

– předběžně souhlasí
 s  uzavřením Dodatku č. 14 ke  Smlouvě o  nájmu 

za  účelem správy a  provozu veřejného vodovodu 
a kanalizace v Protivíně ze dne 25. 3. 1997 – pro-
dloužení vodovodu v obci Záboří

 a ukládá
 finančnímu odboru – správě majetku zveřejnění 

záměru – rozšíření předmětu nájmu a prodloužení 
vodovodu v obci Záboří

– souhlasí
 s  vypsáním výběrového řízení – veřejná zakázka 

malého rozsahu dle § 27 zákona č. 134/2016 Sb., 
o zadávání veřejných zakázek, ve znění pozdějších 
předpisů, na stavbu „Protivín, ulice Sportovní – od-
stavná plocha“

 a stanovuje
 obeslat následující firmy:
 1) Lesostavby Třeboň a.s., M. Krásové 816/9, 398 11 

Protivín, IČ: 47239328
 2) Reno Šumava a.s., Pražská 326, 384 22 Vlachovo 

Březí, IČ: 60071346
 3) ČAJAN s.r.o., Pivovar 154, 398  11 Protivín,  

IČ: 01726153

– souhlasí
 s  vypsáním výběrového řízení – veřejná zakázka 

malého rozsahu dle § 27 zákona č. 134/2016 Sb., 
o zadávání veřejných zakázek, ve znění pozdějších 
předpisů, na stavbu „Vnitřní stavební úpravy sociálů 
a tříd školního pavilonu ZŠ Protivín“

 a stanovuje
 obeslat následující firmy:
 1) Temstav AB s.r.o., Písecká 415, 375  01 Týn nad 

Vltavou, IČ: 28146956
 2) Kočí a.s., K Lipám 132, 397 01 Písek, IČ: 46683046
 3) Vlastimil Pártl, Švermova 901, 398  11 Protivín, 

IČ: 75834057

– souhlasí
 s  vypsáním výběrového řízení – veřejná zakázka 

malého rozsahu dle § 27 zákona č. 134/2016 Sb., 
o zadávání veřejných zakázek, ve znění pozdějších 
předpisů, na stavbu „Chvaletice – úprava komunikací 
na návsi“

 a stanovuje
 obeslat následující firmy:
 1) Strabag Písek a.s., Za Nádražím 1735, 397 01 Písek, 

IČ: 60838744
 2) M-SILNICE a.s., Heydukova 321, 386 01 Strakonice, 

IČ: 42196868
 3) STAREKO CZ PÍSEK s.r.o., Ražice 56, 398 22 Ražice 

IČ: 25159674

– souhlasí
 s konáním hudebních produkcí v atriu budovy ALMA-

-CAFE Maletice v rámci společenských akcí a svateb 
ve dnech 24. 6., 22. 7., 12. 8., 19. 8. a 16. 9. 2023

Dovolte mi vás informovat o probíhající 
investiční akci, kterou je kanalizace Myše-
nec. Byl položen nový kanalizační řad včet-
ně osazení kanalizačních šachet, terénních 
úprav, kamenných dlažeb a následně budou 
osazena čerpadla a položen nový asfaltový 
povrch vozovky. Plánované dokončení této 
investiční akce je v měsíci červnu 2023.

Jaromír Hlaváč,
starosta města

NOVÁ KANALIZACE 
MYŠENEC
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z deníku
POLICIE ČR V PROTIVÍNĚ

Zahradní domek
 V úterý 11. dubna vyjížděli protivínští 

policisté na ulici Pivovar, kde škodil 
zloděj v zahradním domku. V době 
od 23. března se zatím nezjištěný pachatel 
dostal na pozemek a k chatce, do které se 
vloupal. Z objektu odcizil věci na pěsto-
vání bonsají a dřevěný zahradní nábytek. 
Nechal za sebou škodu přes 18 000 ko-
run.

 Kriminalistický technik společně s poli-
cisty na místě činu zajistil stopy. Okol-
nosti případu policisté dále prošetřují 
pro podezření ze spáchání trestného činu 
krádež vloupáním.

Hledáme řidiče bílé dodávky
 Písečtí dopravní policisté prošetřují 

okolnosti případu ze dne 3. května, kdy 
ve čtvrt na sedm ráno došlo na silnici I/20 
mezi Protivínem a Radčicemi k nebez-
pečné situaci. Řidička jedoucí ve směru 
na České Budějovice musela náhle řešit 
vozidlo v protisměru. Šlo o bílou dodáv-
ku. Řidička stihla prudce snížit rychlost 

a strhla řízení k pravé krajnici. Dokázala 
naštěstí střetu zabránit.

 Obracíme se na případné svědky s žádostí 
o pomoc, zatím se nám nepodařilo řidiče 
vypátrat.

 Informace můžete předat na telefonní 
lince 974 235 255 či 158.

Rvačka na náměstí
 Dva muži, kteří již měli s dodržováním 

zákona problémy i v minulosti, se dne 11. 
května v podvečer pohádali na náměstí 
před budovou pošty. U slov nezůstalo 
a oba muži se do sebe pustili pěstmi, 
spadli na zem a napadali se do doby, než 
je od sebe roztrhli svědci. Na místo vy-
jížděli policisté i zdravotnická záchranná 
služba. Oba muži si vyslechli podezření 
ze spáchání trestného činu výtržnictví. 
Policisté případ zpracovávají ve zkráce-
ném přípravném trestním řízení, do dvou 
týdnů by se měl dostat před soud.

Chtěl odcizit zboží
 Dne 16. května nad ránem navštívil 

benzinovou čerpací stanici v Protivíně 
zákazník, který si z regálu s vystaveným 
zbožím vybral USB adaptér do 12V 
zásuvky. Za elektroniku nechtěl zaplatit, 
pokoušel se sejmout z obalu čárový kód 
a lup si uschovat pod bundu, vše mu 
ale spadlo na zem a zboží znehodnotil. 
Neunikl pozornosti obsluhy a na místo 
činu vyjížděli policisté.

Vykopl dveře
 Pro trestný čin porušování domovní svo-

body řeší protivínští policisté incident ze 
dne 27. května. Kolem půl desáté večer 
měl podezřelý muž na Masarykově 
náměstí vykopnout dveře do jednoho 
z bytů a vešel do předsíně. Nic neodcizil 
a odešel, nechal za sebou škodu za 1500 
korun.

V rámci každoroční spolupráce se za přispění 
generálního partnera ČEZ, a.s mohou konat 
v roce 2023 tyto akce:

 NOVOROČNÍ OHŇOSTROJ
 SVATOANENSKÁ POUŤ V PROTIVÍNĚ
 MĚSTSKÉ SLAVNOSTI PROTIVÍNSKÉ
 CESTA K PROTIVÍNU

https://cez.brandcloud.pro/link/YZQYuz0z

ORANŽOVÝ ROK 2023 
V PROTIVÍNĚ

Vážení čtenáři, občané Protivína,
koaliční zastupitelé řeší mé jednání jako 

opozičního zastupitele a tak jsem si udělal pár 
poznámek k  tomu, proč Protivínem obchází 
Mráz. Budu rád, když si je přečtete a zamyslíte 
se nad tím, co se s naším městem děje.

Já jsem skutečně hrozně naštvaný. Vážně. A nej-
sem v  tom sám. I když vedení města – tedy koalice 
– tvrdí, že vládne s podporou třech čtvrtin voličů, už 
úplně ignorují tu polovinu lidí, která loni k  volbám 
nepřišla. Vím, že tři čtvrtiny z poloviny stačí na obsazení 
radnice, ale je to také důvod k hrdosti? Jako by si už 
nevzpomněli, že v roce 2018 nás přišlo volit jen 36 % 
a já moc dobře vím proč – téměř dvě třetiny lidí tehdy 
měly pocit, že to je úplně zbytečné. A já se jim nedivím, 
protože tady nebyla jiná alternativa, než parta, která 
se vždy mezi sebou domluvila.

Po pár letech jsme první opozice a najednou přišlo 
volit o 400 lidí víc.

Proč jsem tak naštvaný? Ze třech důvodů.
1. O Protivínu se mluví jako o možné pračce ruských 

peněz.
 Moc dobře víte, jak o  prodeji podzámčí mluvil 

starosta jako o  nové etapě našeho města. Jen 
jeden starostův výrok z  října 2021 připomenu:  
„…PODZÁMČÍ bude jakoby ZLATÁ ULIČKA 
v Praze“. Pamatujeme si slova o tisících turistů 
a ekonomicky samostatné jednotce, která nemusí 
řešit investice… Nedozírné plusové body pro 
město.

 Chci věřit, že jen naletěl na jalové sliby. A zatímco 
koaličním zastupitelům vadí, že natáčím nepořá-
dek ve  městě, nikdo neslyšel, jak se připravíme 
na  to, když se teď pravděpodobně celých deset 
let nic dít nebude.

2. Protivín nemá náhradu za  lékaře dr. Webera 
a zubaře za dr. Pudíka. Koalice tvrdí, že ho shání. 

Mráze zastavíte dobrou prací pro Protivín
Ale víte, že 3 největší zdravotní pojišťovny ČR 
(VZP, VoZP a  ZPMV) ze strany města Protivín 
nebyly vůbec osloveny ve smyslu spolupráce při 
zajištění poskytovatele zdravotních služeb? Když 
jsem na zastupitelstvu v březnu navrhl úkol, aby 
do příštího zastupitelstva zpracovali koncept, jak 
Protivín bude lékaře lákat a přednesl několik vzo-
rových příkladů z jiných měst v ČR, byl můj návrh 
koaličními zastupiteli jednomyslně zamítnut s do-
větkem starosty „prosím Vás takhle to nefunguje, 
já tady příště řeknu, že jsme někoho sehnali nebo 
nesehnali“.

 Dovolím si zopakovat. „Prosím Vás takhle to ne-
funguje, …pane starosto.“ Proč? Pořád nemáme 
tu pobídku, ostatní města ji schvalují – my máme 
„jiný“ postup.

3. Protivínská radnice musí být korigována Jihočes-
kým krajem, tedy krajským úřadem, protože se 
nechová podle zákona a omezuje práva opozice 
na informace a odpovědi. Podal jsem dvě žádosti 
o informace, na které jsem dostal jalovou ne-od-
pověď a kraj mi dal za pravdu, ale to se samozřejmě 
v  Protivínských listech nedočtete. Stejně jako 
informaci, že město Protivín ignoruje rozhodnutí 
Jihočeského kraje jakožto nadřízeného orgánu, což 
má další konsekvence.

Vážení občané,
má urputnost je jen a  jen důsledkem hluchoty 

radnice. Bariéry, kterou zde postavili lidé, kteří vládli 
a vládnou. Mají podporu jednoznačné voličské většiny, 
proč tedy nepřináší řešení v  zásadních problémech, 
které řeší i tato většina (lékařská péče, podzámčí a nebo 
drahá voda, odstavené vraky po celém městě, nechutný 
nepořádek před poštou v centru města a další a další 
problémy, jež občany trápí?)

Pokud jim vadí, že lítám po Protivíně s mobilem, 
doporučuji, aby radnice zřídila transparentní způsob 

hlášení nedostatků v  obci, u  kterého by bylo jasně 
napsáno, jak se to bude řešit. I jiné radnice využívají 
například služeb aplikace Dej tip (www.dejtip.eu).

Naše město si potřebuje bránit svá práva. Já 
jsem zajistil, že na  můj podnět Ministerstvu kultury 
ČR, památková inspekce šetří spisovou dokumentaci 
k rekonstrukci zámku, do kterého celou zimu pršelo. 
I když není města, je přeci dominantou Protivína a nelze 
nečinně přehlížet současný alarmující stav. Co proto 
udělala radnice?

Chápu, že musí psát dlouhé články. Mluvím jasně 
a za ty, kteří nepřestali doufat, že je možné věci změnit. 
Ne, nepřestanu říkat, že obecní strážník je i zadarmo 
drahý, protože je. Že technické služby nedělají dobrou 
práci, protože to tak prostě je. Že firmy na  zakázky 
města jsou vybírány prazvláštně a  netransparentně, 
protože to tak je. Neumlčí mě kolektivním odsouzením 
v městských novinách, kde mi ti, kteří mluví o slušnosti 
a Evropě, nedali pražádnou šanci na vyjádření.

Podařilo se koalici vyřešit nebo alespoň zpomalit 
odchod lidí z našeho města? Ví vůbec, že nás je méně 
a méně? Myslí, že k tomu přispěla titulní strana Dnes, 
tedy Mladé fronty s  názvem „Protivínský zámek měl 
koupit sultán za sto milionů, patří Rusovi za polovinu?“ 
Proč neexistuje pobídka pro lékaře. Proč platíme 
nejdražší vodu široko daleko?

Už to slyším – nemá řešení, nic není tak jedno-
duché, s tím se nedá nic dělat. Snazší je řešit Mráze.

Doporučil jsem radě města, aby se vší pečlivostí 
konala právní úkony směřující ke  kontrolní činnosti 
v prostorách areálu podzámčí. Doporučil jsem vypra-
covat pobídku po vzoru jiných (úspěšných) měst. Dočkal 
jsem se zamítnutí a kilometrové litanie v novinách.

Pokud jste to dočetli až sem, máte mé upřímné 
„díky“.

Váš Milan Mráz,
zastupitel města (Hnutí za levnější vodu v Protivíně)
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Začátek léta v 1. Mateřské škole Protivín

• Jeden z nejhezčích svátků v roce 
připadá na začátek května. V celé 1. 
Mateřské škole Protivín se nacvičo-
valo, vyrábělo a chystalo. Maminky 
měly svátek. Nejmladší děti, Žabič-
ky a Koťátka, nachystaly své třídy 
a jedno odpoledne pozvaly maminky 
ke společnému tvoření. Bývá moc 
příjemné a zároveň pro děti sváteční, 
mít svoje maminky u sebe tam, kde 
jsou většinu všedních dní bez nich. 
Dílny se moc vyvedly! Všichni si 
domů odnesli něco s láskou a spo-
lečnými silami vytvořeného. Třídy 
Veverky a Sovičky zas maminky 
pozvaly na pásma básniček, písniček 
a pohádek, které pro ně s velkou 
radostí, ale také zodpovědností, na-
cvičily. Odměnou za tu píli a velkou 
snahu jim byly usměvavé a překva-
pené maminky. Překvapené z toho, 
co už jejich děti zvládnou a umějí.

• Divadelní představení sympatické 
dvojice divadelníků, vystupující 
jako Divadélko Luk, nás ještě nikdy 
nezklamala. Tolik dětí se už smálo, 
tleskalo a radovalo za ty roky, co 
k nám do MŠ Luk jezdí. Děti jsou 
v jejich pohádkách postaveny před 
základní lidské hodnoty a emoce 
a ještě se při tom náramně baví! 
V květnu nás potěšila pohádka O ne-
poslušných kůzlátkách. Děkujeme 
za všechna krásná a s láskou hraná 
představení a těšíme se na nová!

• V polovině měsíce, kdy počasí už 
začalo slibovat léto, se třída Veverek 
jako první vydala na školní výlet. 
Přidala se k nim i MŠ Krč a společně 
se vydali autobusem do zoologické 

zahrady do Hluboké nad Vltavou. 
Děti se vrátily plné zážitků a nových 
vědomostí o zvířatech a jejich kaž-
dodenním životě v ZOO.

• A když se počasí opravdu přiklonilo 
k létu a dopolední sluníčko nabývalo 
na síle, přesunuli jsme vzdělávací, 
pohybové i relaxační aktivity na naši 
krásnou školní zahradu. Je na ní 
spousta herních prvků nabízejících 
radost z pohybu a zdokonalování 
obratnosti dětí. Je skvělým místem 
pro učení i objevování.

• Ve třídách jsme zase začali malovat, 
tiskat a jinak tvořit při přípravě kor-
noutů na oslavu Dne dětí. Děkujeme 
všem rodičům, že nám pomohli 
kornouty naplnit, a děti tak měly, 
i jejich zásluhou, velikou radost. 
Prvního června jsme dětem nachys-
tali v jejich sváteční den šipkovanou 
s hledáním pokladu, nejmladším 
dětem sportování na zahradě se slad-
kým překvapením na konec. V pátek 
2. června se pak naše zahrada promě-
nila na džungli plnou barev a zvuků. 
Zábavné dopoledne s tématikou 
pralesa a všeho, co k němu patří, 
bylo plné soutěžení, písniček a po-
hybu. Sluníčko nám celé dopoledne 
svítilo a děti s velkou chutí plnily 
nejrůznější úkoly. Při nich využily 
nejen vědomosti a dovednosti, ale 
také svoji odvahu.

• V červnu se i ostatní třídy chystají 
na výlety, které ke konci školního 
roku patří. Protože v červnu jsme už 
jednou nohou v prázdninách!

A.K.

Vyšlo nám počasí, zmokli jsme jenom 
„nepatrně“, nestalo se nic nepříjemného. 
Naopak po celý den jsme se setkávali s mi-
lými a příjemnými lidmi, kteří nás zaujali 
zajímavým vyprávěním o milevské historii 
a význačných památkách. Všichni průvodci, 
bylo jich celkem pět, podávali výklad živě, 
plni elánu, takže se vůbec nikdo nenudil. 
Bylo vidět, že mají značné vědomosti 
a práce je jejich koníčkem. Naše návště-
va začala krátce po 9. hodině dopoledne 
ve druhém nádvoří milevského kláštera 
prohlídkou Milevského muzea, kterým nás 
velice zasvěceně provázel pan ředitel Vla-
dimír Šindelář. Ocenili jsme jeho zapálení 
pro historii, jeho znalosti o jednotlivých 
exponátech a zajímavý přístup k výkladu. 
Nikdo by nepředpokládal, že ve sbírkách 
milevského muzea se nachází 42 tisíc 
exemplářů, bohužel značná část je pouze 
v depozitářích. Sbírky jsou velmi vkusně 
seřazeny, působí malebně a návštěvník si 
připadá skutečně „jako v zámku“. I ten, 
komu zrovna historie mnoho neříká, ocení 
současnou výstavu „Auta, auta, autíčka“ – 
výstavu modelů nejrůznějších značek a typů 
automobilů.

Následovala prohlídka církevních 
prostor Premonstrátského kláštera v Mi-
levsku – románské baziliky Navštívení 
Panny Marie, opatské kaple, rajské zahrady 
a samozřejmě nejstarší milevské církevní 
památky, hřbitovního kostela svatého Jiljí, 
kde stále probíhá rekonstrukce. Zdaleka 
není dokončena, ale už nyní je zřejmé, že 
za nějaký čas budeme obdivovat obrovský 
skvost, který zanechaly předchozí generace. 
Nejširší část výkladu sympatické paní prů-
vodkyně se týkala objevu „Svatého hřebu 
z Milevska“, hřebu z Kristova kříže, který 
jsme mohli v období velikonočních svátků 
obdivovat v píseckém muzeu a který se má 
v budoucnu do milevského kláštera vrátit.

Po obědě nás čekala ještě prohlídka 
Muzea milevských maškar na náměstí 
včetně promítání krátkých videí z maso-
pustních průvodů. Další paní průvodkyně 
nás na náměstí seznamovala s význačnými 
historickými budovami města a současně 
podala přehledný výklad o Milevsku a jeho 
okolí.

Po cestě domů jsme ještě navštívili Pa-
mátník MUDr. Vlasty Kálalové – Di Lottio-
vé v Bernarticích, který nám velmi ochotně 
zpřístupnila a svým výkladem doprovodila 
paní knihovnice Jaroslava Sušerová. Záslu-
hu na této prohlídce má i pan starosta Pavel 
Souhrada. Účastníci našeho zájezdu ocenili 
návštěvu této zajímavé expozice – několik 
z nich si paní doktorku pamatuje, někteří 
si pamatují její blízké a při hovoru došlo 
i na smutné události v posledních květ-
nových dnech roku 1945. Dodnes nebyly 
úplně vyjasněny, ale jisté je, že Bernartice 
unikly jen o vlásek smutnému osudu Lidic.

Snad s naším zájezdem převládla spoko-
jenost a my už se těšíme a intenzívně připra-
vujeme na další zájezd v úterý 18. července 
do Zlaté Koruny a Českých Budějovic.

Danuše Hlouchová

Zájezd do Milevska 
se vydařil
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Měsíc květen ve 2. Mateřské škole Protivín

• Počasí se nám umoudřilo a déšť vystřídaly 
sluneční paprsky. Konečně jsme mohli 
odkrýt pískoviště na naší zahradě a začít 
stavět přehrady, hrady a nebo jen tak dělat 
dortíky, zmrzliny.

• Měsíc květen jsme zasvětili všem mamin-
kám, které měly 14. 5. svátek. Děti pro ně 
vyráběly různé dárečky, přáníčka, sázely 
kytičky. Každá třída si nacvičila besídku, 
kterou pak svým maminkám, babičkám 
a tetám předvedla. Jsme rádi, že jste se 
všichni v hojném počtu dostavili a strá-
vili tak příjemné odpoledne při posezení 
s dětmi.

• Do třídy předškoláků se přišly podívat paní 
učitelky ze základní školy. Děti jim předved-
ly, co vše znají a co se naučily. Na rozlou-
čenou jim zazpívaly veselou písničku.

• Někteří netrpělivě čekali na velkou oslavu 
Dne dětí. S programem „Veselé šaškování“ 
přijelo BAMBINI. Veselý klaun měl pro 
děti připravené soutěže, tancovalo se, zpí-
valo. Domů si pak děti odnášely vyrobený 
kornout plný zdravých dobrot, pastelek, 
omalovánek a drobných hraček.

• Dne 31. května se třída Včelek a Motýlků 
sešla na fotbalovém hřišti, kde se ve spolu-
práci s fotbalovým klubem konalo spor-

tovní dopoledne. Pod vedení trenéra Petra 
Houdka se dětem věnovali kluci ze 7., 8., 
a 9. tříd základní školy, kteří již nějakou 
dobu fotbal hrají. Na stanovištích děti pl-
nily různé úkoly, soutěžily. Sladkou tečkou 
byla točená zmrzlina. Všichni si strávené 
dopoledne užili.

Petra Štěpková

Pro dospělé:
Ken Follett: Muž s podivnou minulostí – 
léto roku 1914 v Londýně
Lee Child: Rozstřel – povídky mezinárodně 
uznávaných spisovatelů
Christine Brandová: Slepec – nevidomý 
svědek na stopě děsivého zločinu
Minka Kentová: Dívky z lesů – strach v nich 
zapustil kořeny…
Blake Crouch: Zhroucený čas – kým se 
stanete, když přijdete o vzpomínky?
Caleb Carr: Anděl temnoty – časy se mění, 
zločin zůstává
Karel Klostermann: Vzpomínky na Šuma-
vu III. – V hájemství starých časů

Novinky
městské
knihovny

H. van Capelle: Berghof – utajené sídlo 
Hitlerovy moci
Fredrik Backman: Vítězové – završení 
trilogie Medvědín
C. J. Carver: Mrazivé ticho – psycholo-
gický thriller
Sandra Brown: Střemhlavý pád – thriller
E. G. Scott: Pohřbená – vztahový thriller 
o tajnostech a pomstě
Lucie Kutrová: 151 příběhů na Stezce 
Českem – 2 000 km po kopcích a maleb-
ných vesničkách
Jennifer L. Armentrout: Ve stínu popela – 
první díl série Žár těla a ohně
Kristýna Trpková: Stvůra – jedno malé 
městečko, dvě brutální vraždy
Michaela Grünigová: Rodinný hotel Dny 
rozhodnutí – závěr třídílné ságy
Jennifer Fawcett: Schody do temnoty – co 
se skrývá ve sklepě domu uprostřed hustých 
lesů?
Tereza Bartošová: Klekánice – v malé 
středočeské vesnici se ztratilo děvčátko…
Susanne Goga: Leo Berlin – případ pro 
komisaře Leo Wechslera
Marcela Mlynářová: I v blázinci se dá žít – 
dokud máme zdarma vstup do přírody, není 
důvod k zoufalství

Alena Mornštajnová: Les v domě – nic 
není v životě takové, jak to na první pohled 
vypadá
Mirka Skočílková: Vesničanka – život není 
vypucovaná pěšinka
Hana Lasicová: Služka – příběh inspirova-
ný osudem chůvy sester Vášáryových

Ve dnech 31. 7. 2023 – 11. 8. 2023 
budou Městská knihovna  

a Městské kulturní středisko  
Protivín uzavřeny  

z důvodu čerpání dovolené. 

Děkujeme za pochopení.

UZÁVĚRKA
pro dodání příspěvků

do červencového dvojčíslí
„Protivínských listů“  

je v pondělí 3. 7. 2023
do 11 hodin.

NOVINY VYJDOU
v pondělí 17. 7. 2023 
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Pro dospělé:
Vlastimil Vondruška: Zásnubní prsten – 
nevysvětlitelné zmizení tří dívek
Fredrik Backman: Vítězové – završení 
trilogie Medvědín
Kristýna Trpková: Vetřelec – velký dům, tři 
mrtvoly a jeden nezvaný host

Novinky
městské
knihovny

Jaroslav Čechura: Luxus na dluh – zadlu-
žení české aristokracie v letech 1550–1650

Pro děti:
Vojtěch Matocha: Prašina Křídový pa-
náček 7/7
David Waliams: Babička drsňačka znovu 
v akci – troufalé loupeže světoznámých 
pokladů. Dokáže Ben případ vyřešit?
F. T. Lukens: Šťastně až na věky? – fantasy 
romantická komedie
Miroslav Adamec: Stříbrná parta – napí-
navý příběh o ukrytém bohatství
Daniela Fischerová: Pták Noh a ptáček 
Nožička – Jak přiletěly čarodějnice
Kateřina Tučková: Co skrývá les – leporelo
Daniela Fischerová: Pták Noh a ptáček 
Nožička – Jak Nožička závodil s obrem 
Bumbrlou

Ve čtvrtek 8. června se v knihovně 
Protivín uskutečnilo již tradiční Paso-
vání prvňáčků na čtenáře.

Ve dvou skupinách se ho zúčastnily 
čtyři desítky děvčat a kluků z proti-
vínské základní školy, kterým rytíř 
z Království abecedy předal po složení 
slibu pamětní list a knihovnice přidala 
na památku knížku „Rozpustilá ozvěna“ 
od Ivony Březinové.

Tradiční pasování prvňáčků na čtenáře
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ŠESTNÁCTÝ ZÁJEZD PROTIVÍNSKÉHO  
VLASTIVĚDNÉHO KLUBU

Harmonogram vydání 
Protivínských listů 2023

 Uzávěrka Vydání
č. 7/8 3. července 17. července
č. 9 4. září 18. září
č. 10 2. října 16. října
č. 11 30. října 13. listopadu
č. 12 27. listopadu 11. prosince

Změna termínu vyhrazena.

Cyklus poznávání života a díla 
významného českého umělce, socha-
ře, architekta, grafika a symbolistu 
Františka Bílka (nar. 1872 v Chýnově) 
nás tentokrát zavedl do Prahy. Poblíž 
Chotkových sadů stojí nepřehlédnutel-
ná secesní vila, kterou jako své obydlí 
a též atelier pro svoji tvorbu navrhl sám 
František Bílek na počátku 20. století. 
Nejenom exteriér vily, ale i interiér je 
na svoji dobu naprosto unikátní. Celý 
objekt prostupuje idea obilného pole. 
Půdorys naznačuje tvar kosy, podpěrné 
sloupy mají tvar klasu. Jako první v Pra-
ze byla i rovná střecha vily. V interiéru 
na symboliku klasu navazují tvarované 
dveře, okna a jejich kování. Autor sám 
navrhl systém vytápění. Na zahradě 
poblíž vchodu umístil sochař sousoší 
„J. A. Komenský se loučí s vlastí“, pís-
kovec z roku 1926. Po smrti Františka 
Bílka v roce 1941 byla v atelieru zřízena 
galerie a zpřístupněna veřejnosti. V roce 
1963 darovala umělcova manželka celý 
objekt městu Praze s tím, že zde bude 

Městské kulturní středisko  
Protivín přijme pracovníka(ci)  

na úklid na HPP.
Nástup dle dohody.

Bližší informace včetně výše  
platu sdělíme při ústním jednání. 

Telefon 382 251 996.

zřízen jeho památ-
ník. To se podařilo až 
v posledních letech 
po citlivých nutných 
opravách. Interiéry 
doplněné z části pů-
vodním nábytkem, 
do ateliéru byly umís-
těny originální so-
chy a návrhy. Vila 
návštěvníka doslova 
pohltí. Instalovaná so-
chařská díla i v nadži-
votní velikosti vy-
povídají o nesmírné 
tvůrčí činnosti uměl-
ce. Nepřehlédnutel-
né je vystavené dílo 
s názvem „Vyhnání 
Adama a Evy z Ráje“ 
vytvořené z jednoho 
kusu dřeva, ale i ostat-
ní díla si rozhodně 
zaslouží pozornost. 

V podkroví vily na-
lezneme model návrhu 
monumentálního sou-
soší „Bitva na Bílé ho-
ře“, které nebylo nikdy 
realizováno. Návštěv-
níka zaujme i obytná 
část vily. Jednoduchost, 
účelnost, technické vy-
bavení, veškeré detaily, 
smysl pro krásu zane-
chají v návštěvníkovi 
nezapomenutelný do-
jem. Vilu má ve správě 
Galerie hlavního města 
Prahy.

Odpolední program 
našeho zájezdu byl 
ve znamení procházky 
malebnými uličkami 
po Jánském vrchu pod 
Pražským hradem. Po-
časí na procházku by-
lo ideální a zatím co 

ve známé Nerudově ulici, kterou lze 
dojít na Hradčanské náměstí, bylo jako 
vždy plno, hned uličky vedle byly téměř 
liduprázdné. Názvy Tržiště, Jánská, 
Břetislavova, Šporkova, Vlašská, tu-
ristům nic neříkají. Je zde však klidná 
atmosféra starých zrekonstruovaných 
domů a jejich historie. Krátká procház-
ka zde je v uspěchané Praze až relaxační 
záležitost.

A ještě jedno poznání. V Praze ne-
musí být vždy draze. Ve vile Františka 
Bílka byla naše patnáctičlenná výprava 
sama, bez fronty, strkanice a za nízké 
vstupné. V restauraci „Dejvická Soko-
lovna“ a v malé útulné kavárně vedle 
Malostranského náměstí se za běžné 
ceny dobře najíte i občerstvíte. Sobota 
6. května byla pro účastníky zájezdu 
příjemným i užitečným zážitkem.

za Protivínský vlastivědný klub  
Jan Lažanský
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Po dvou měsících, co bylo možné ve vý-
stavním sále Památníku města Protivína 
spatřit díla malíře Petra Pflegera, nastává 
střídání výstav. Každoročně bývá jedna 
expozice výtvarná nebo na historické téma 
spojené s Protivínskem, druhá pak spadá 
do přírodovědných oborů. Malby proto 
nahradí ilustrace brouků, které na sklonku 
svého života vytvořil Vladimír Javorek 
(1914–2000), popularizátor entomologie, 
pedagog a muzikant. Tento rodák z Bystřice 
pod Hostýnem většinu života působil jako 
učitel ve Vizovicích a Otrokovicích, ale byl 
v kontaktu s entomology v celé republice. 
Jeho atlasy hmyzu, které sám také ilustroval, 
byly prvními a nepostradatelnými příručka-
mi pro několik generací entomologů.

Výstava nese název „Broučci, které 
bychom měli znát“ a jedná se o soubor 
obrázků, který připravoval k vydání právě 
pod tímto názvem. Knížka však za života 
výtvarníka už vyjít nestihla a na dlouhá léta 
upadla v zapomnění. Celý konvolut věno-
vala vnučka autora, paní Dita Popelářová, 
Muzeu JV Moravy ve Zlíně, kde byl zaevi-
dován a zařazen do sbírek. Nyní byl tento 
materiál využit ve výstavě, která připomene 
život a dílo tohoto pilíře české entomologie. 
Navíc péčí zlínských muzejníků konečně 
drobná knížka vyšla a na výstavě v muzeu 
bude k dostání za sympatickou cenu.

Obrazy Petra Pflegera vystřídají ilustrace brouků

Dne 6. června se uskutečnila beseda 
pro členy Svazu zdravotně postižených. 
Pozvání přijaly pracovnice Městského 
úřadu v Protivíně, a to vedoucí správního 
odboru paní Bc. Olga Jandová, a referentka 
sociálních věcí Mgr. Miluše Šálková, které 
přiblížily sociální práci na úřadě. Seznámily 
přítomné s tím, co vyřídí na úřadu práce, 
o jaké dávky a příspěvky tam mohou žádat 
a s jakými záležitostmi se mohou obrátit 
na městský úřad. Paní Olga Cvrčková jako 
vedoucí pečovatelské služby představila 

Beseda se členy a přáteli Svazu zdravotně postižených Protivín
hlavně terénní práci a vysvětlila, jak funguje 
dům s pečovatelskou službou a byty zvlášt-
ního určení, které má město nad poštou. 
Ve třetí části vystoupila paní Eva Fučíková, 
jež hovořila o práci geriatrických sester. 
Práce geriatrických sestřiček je zajišťována 
ordinací praktického lékaře. Všechny ženy 
pak odpovídaly na konkrétní dotazy.

Cílem besedy bylo vysvětlit a pomoci po-
chopit rozdíl mezi úřadem práce a městským 
úřadem, orientovat se v sociálních službách, 
které město nabízí, a ozřejmit, co je potřeba 

udělat, když někdo potřebuje převazy, pích-
nout injekci, odběry krve apod. Zmínka padla 
také o domech se zvláštním režimem urče-
ných těm, kteří již potřebují celodenní péči 
druhé osoby, o SOS tlačítkách a jejich funkci, 
o hospicové domácí péči. Účastníci si odnesli 
domů letáček s jednoduchým schématem, 
kam se obrátit v případě konkrétní potřeby, 
s aktuálními kontakty a odkazy na webové 
stránky. Senioři byli povzbuzeni, aby služeb 
využívali, aby neváhali přijít si na úřad pro 
radu, pomoc nebo se zeptat.

V expozici jsou Javorkovy obrázky 
uspořádány do deseti celků, ke každému 
z nich je přidána prosklená krabice s reál-
nými exempláři vypreparovaných brouků. 
Kromě toho budou na výstavě předvedeny 
nejrůznější pomůcky pro sběr a preparaci 
hmyzu. Prezentován bude i způsob ukládání 
hmyzu do entomologických krabic – k vidě-
ní budou ukázky různých entomologických 
sbírek, jež vznikaly od konce 19. století 
do současnosti. Na těchto entomologických 
krabicích a jejich uspořádání je dobře vidět 

nejenom doba, kdy tyto kolekce vznikaly, 
ale odráží se v nich též osobnost autora 
každé sbírky. Atmosféru dotvoří velkofor-
mátové fotografie, na kterých jsou zachy-
ceny různé druhy hmyzu i entomologové 
při práci v terénu.

Výstava se otevře 27. června a k vi-
dění pak bude po celé léto a podzim 
až do 31. října, kdy je sezóna v muzeu 
ukončena.

Vaše Prácheňské muzeum,
provozovatel Památníku města Protivína
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Ač třetí poslední díl o APICEN-
TRU budu věnovat budoucnosti 
a provozu, na úvod se vrátím úplně 
na začátek, do roku 1862.

V tomto roce 1862 se v Protivíně 
narodil 3.8. Václav Jakš, jehož jméno 
nese náš spolek. Václav Jakš byl vče-
lař a velice schopný učitel včelařství. 
Zasloužil se o vydání řady včelařských 
knih, jeho nejznámější byla „Včelař 
začátečník“ z roku 1895, která se do-
čkala osmi vydání až do začátku 2. 
světové války. Za své působení v oboru 
včelařství dostal mnoho vyznamenání, 
21 medailí od různých činitelů, z toho 
3 zlaté, 12 stříbrných a 6 bronzových. 
Za celoživotní dílo v oboru včelařství 
byl při svých 70. narozeninách roku 
1932 vyznamenán ministerstvem země-
dělství Státní stříbrnou medailí. Václav 
Jakš se na sklonku života přestěhoval 
za svým synem Václavem do Libčič 
nad Vltavou, kde zemřel 21. 10. 1938. 
Za svůj život přivedl ke včelaření, ať pří-
mo či nepřímo vydavatelskou činností, 
velmi mnoho lidí.

Teď již chápete, proč jméno Václava 
Jakše v názvu našeho spolku. Vzdáváme 
hold a čest jeho práci a památce.

A teď již přecházím k budoucnosti 
našeho spolku:
• 1. 7. 2023 skutečně otevíráme API-

CENTRUM – trvalé environmen-
tální centrum o včelách a včelaře-
ní, které budeme chtít provozovat 
pokud možno do nekonečna

• Včelařské arboretum s menším 
výukovým včelínem a možností 
pozorovat včelky kdykoli zcela 
ZDARMA a na veřejném prostoru 
za TS v levém dolním rohu náměstí 
již funguje

• Velký výukový včelín v Oborské 
ulici v Protivíně funguje řadu let pro 
exkurze větších skupin, zejména pro 
žáky MŠ a ZŠ

Budujeme APICENTRUM 3. díl
Provoz Apicentra, včelínu a plány do budoucna

• Chtěli bychom i nadále navštěvovat 
MŠ a ZŠ, pokud bude zájem o před-
nášky, besedy či práci se včelím 
voskem, ač se nabízí spíše varianta, 
že MŠ a ZŠ budou jezdit k nám 
do APICENTRA na bezplatnou 
exkurzi

• I nadále budeme nápomocni zá-
jemcům o včelaření, pomoci jim 
s vysvětlením základů, co včelařství 
obnáší a pomoci jim se základní ad-
ministrativou i případnou názornou 
ukázkou prací včelaře a ošetřování 
včelstev

• Pokud APICENTRUM začne ge-
nerovat hospodářský zisk, budeme 
budovat a vylepšovat expozici, 
zkvalitňovat služby a jako neziskový 
spolek sice budeme tvořit rezervní 
fond do určité výše, ale všechny 
nadbytečné příjmy budeme chtít 
dále využít – proinvestovat, zejmé-
na na pomoc začínajícím včelařům 
formou např. nákupu úlů a včelstev 
na určitou zkušební dobu pro včelaře. 
Budeme vydávat bezplatné tiskoviny 
(letáky, brožury, případně knižní pu-
blikace), kde budeme šířit informace 
o včelách, včelaření a včelích pro-
duktech (např. výhody pastovaného 
medu, medová kuchařka), nápadů 
na využití finančních prostředků je 
mnohem víc, půjde o nalezení cesty 
efektivity vynaložených prostředků 
a kladného dopadu realizace

Je jasné, že provoz APICENTRA 
(nájem, služby, pojištění, zaměstnanci, 
atd.) i péče o arboretum, výukové vče-
líny a vybavení bude znamenat nutnost 
zajištění financí, věříme, že si na provoz 
vyděláme + získáme dotace a dary.

Znovu opakuji, odhad rozpočtu 
na expozici APICENTRA v absolutním 
maximu je přes 2 mil. Kč. Následný 
roční provoz bude okolo 0,8 mil. Kč. 
K dnešnímu dni uzávěrky článku mohu 

s radostí napsat, že jsme získali na Da-
rujme.cz 83.663 Kč včetně Dotace Měs-
ta Protivín ve výši 10.000 Kč. Pozitivní 
je, že jsme získali do tří roční výpůjčky 
včelařské vybavení od výrobců v hod-
notě cca 250 tis. Kč a řada výrobců úlů 
nám do Apicentra darovala své úly jako 
výstavní exponáty.

Bohužel jsme, jako spolek neuspěl 
se žádostmi o dotace u Nadace ČEZ, 
O2 a Nadace Via. Dosavadní finan-
cování je převážně z finančních darů 
z darovacího portálu www.darujme.cz/
projekt/1207711, za což dárcům a pod-
porovatelům velice děkujeme.

Sledujte nás na www.apicentrum.cz 
či na Facebooku/Instagramu „/api 
centrum  protivin“, díky všem za pod-
poru. A zapojte se do naší FOTO-
SOUTĚŽE na Facebooku o hodnotné 
ceny!

Jiří Hejsek, předseda
Včelařského spolku APICENTRUM  

vzdělávání Václava Jakše z.s.
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Rezervace vstupenek na www. mujbijak. cz nebo v MěKS telefonem 382 251 806, 382 251 996.
Předprodej vstupenek v MěKS a jednu hodinu před představením v pokladně kina.

Filmy označené tímto symbolem jsou sledovatelné brýlemi 3D-technologie

neděle 2. července v 16 hodin film USA

MALÁ MOŘSKÁ VÍLA
Rodinný/ dobrodružný příběh Ariel, překrásné a zvídavé mladé mořské víly 
toužící po dobrodružství. Nejmladší a zároveň nejsvéhlavější z dcer krále oceánů 
Tritona touží poznat svět na souši, a tak vyplouvá na hladinu. Při jedné z takových 
výprav se zamiluje do šarmantního prince Erika. Přestože mají mořské víly zapo-
vězeno stýkat se s lidmi, Ariel se rozhodne poslechnout své srdce.
Mládeži přístupný, dabováno, 135 minut, vstupné děti 130 Kč/ dospělí 150 Kč

neděle 2. července v 19 hodin film USA

NIC VE ZLÝM
Komedie. Maddie potřebuje nutně peníze, a tak se rozhodne, že odpoví na inzerát 
shánějící přítelkyni. Rodiče devatenáctiletého Percyho jsou již zoufalí. Jejich syn je 
příliš introvertní, nesmělý a ačkoli bude brzy nastupovat na vysokou školu, neměl 
nikdy žádný vztah. A to chtějí co nejrychleji napravit. Percy má ale svou vlastní 
představu o životě a Maddie to s ním nebude mít vůbec snadné...
Mládeži do 12 let nevhodný, titulky, 104 minut, vstupné 140 Kč

středa 5. července v 19 hodin  film USA

SPIDER-MAN:  
NAPŘÍČ PARALELNÍMI SVĚTY

Akční/animovaný/sci-fi. Miles Morales, který je nyní na plný úvazek dobrým 
sousedem Spider-Manem v Brooklynu, se znovu setkává s Gwen Stacyovou, se 
kterou se vydá na zběsilou jízdu Mnohovesmírem, v němž se setká s novou partou 
Pavoučích hrdinů, kteří brání samotnou podstatu paralelních světů. Když se však 
mezi Pavoučími hrdiny objeví rozpor, jak se vypořádat s novým nebezpečím, Miles 
zjistí, že bude muset přehodnotit, co pro něj znamená být hrdinou, aby zachránil 
ty, které na světě miluje nejvíc.
Mládeži přístupný, dabováno, 140 minut, vstupné děti 120 Kč/dospělí 140 Kč

pátek 7. července v 19 hodin film USA

INDIANA JONES A NÁSTROJ OSUDU
Akční/dobrodružný. V roce 1969 žije americký archeolog a dobrodruh Indiana 
Jones (Harrison Ford) poklidný život. Na  pozadí se však odehrávají tvrdé boje 
o dobytí vesmíru. Jones je znepokojen skutečností, že americká vláda naverbo-
vala bývalé nacisty, aby pomohli porazit Sovětský svaz v tomto vesmírném boji 
mocností. Nezbývá mu tedy nic jiného, než vzít záležitost do  vlastních rukou 
a vydat se na další výpravu.
Mládeži do 12 let nevhodný, dabováno, 154 minut, vstupné 140 Kč

UPOZORNĚNÍ PRO FILMOVÉ DIVÁKY!
AKTUÁLNÍ PROGRAM KINA NA WEBOVÝCH STRÁNKÁCH. 

neděle 9. července v 16 hodin film Norsko

SUPRÁKOVI
Rodinný animovaný film/pohádka o  jedenáctileté dívce Hedvice, která je 
náhle nucena vystřídat svého otce v práci superhrdiny. Jenže ji baví spíše hraní 
her na  počítači, a  pro nějaké superhrdinství nemá žádné schopnosti. Naopak. 
A tak si musí najít svou vlastní cestu k tomu, aby kráčela v rodinné tradici. Třeba 
ale nemusíte být superhrdina, abyste byli super?
Mládeži přístupný, dabováno, 76 minut, vstupné 120 Kč

neděle 9. července v 19 hodin film SR

TO TY NOSÍŠ SMŮLU, LÁSKO
Dobrodružná sladká komedie se slanou příchutí, jejíž hlavní hrdinka řeší 
otázku, zda dát přednost jistotě a kariéře, nebo dobrodružství a lásce. Padesátnice 
Monika má pocit, že v životě dosáhla všechny pro společnost důležité mety. Dítě 
už má odrostlé a jako workoholičce se jí kariérně velmi daří. S manželem má však 
společného stále méně a méně a v myšlenkách se vrací do mládí, kdy se nebála 
vybočit ze zajetých kolejí a uměla ocenit krásu okamžiku. Monika se rozhodne 
objevit své dobrodružné já a přihlásí se na kurz lezení, který pořádá Igor. Ten je 
absolutním protikladem Moniky …
Mládeži do 12 let nevhodný, česky a slovensky, 98 minut, vstupné 140 Kč

středa 12. července v 19 hodin film ČR

O MALÝCH VĚCECH
Povídkový film. Partnerské historky s překvapivým koncem a s hodně černým 
humorem. Co se stane, když se manžel začne dusit u večeře? Když posloucháte, 
co se děje u sousedů v ložnici, když nechcete ukázat, kdo vám napsal dopis, nebo 
když si s bývalým partnerem vzájemně napíšete básničku? Film O malých věcech 
představí dvanáct krátkých příběhů ve dvanácti bytech jednoho baráku, každá 
z povídek přinese silnou zápletku a také její nečekané rozuzlení. Hrají: V. Hybne-
rová, B. Kaňoková, J. Nedbal, J. Žáček, O. Hes, J. Jankovský.
Mládeži od 15 let přístupný, 75 minut, vstupné 120 Kč

pátek 14. července v 19 hodin film USA

KOSTLIVEC
Horror/thriller/mysteriózní. Režisér R. Savage (Host) zpracoval jeden z nejdě-
sivějších příběhů nejslavnějšího hororového spisovatele Stephena Kinga. Ačkoli 
myšlenka monstra, které se skrývá ve skříních, může znít poněkud fádně, King 
v roce 1973 proměnil tento koncept v nervy drásající příběh.
Středoškolačka S. Harper a její mladší sestra Sawyer se vzpamatovávají z nedávné 
smrti své matky a od svého otce Willa, terapeuta, který se potýká s vlastní bolestí, 
se jim nedostává příliš podpory.
Mládeži do 15 let nepřístupný, titulky, 98 minut, vstupné 140 Kč
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Filmy označené tímto symbolem jsou sledovatelné brýlemi 3D-technologie

UPOZORNĚNÍ PRO FILMOVÉ DIVÁKY!
AKTUÁLNÍ PROGRAM KINA NA WEBOVÝCH STRÁNKÁCH. 

neděle 16. července v 16 hodin film USA

KRAKENTEENA RUBY
Animovaná komedie pro všechny. Dospívání je peklo. Může být hůř? Může, 
když v téhle životní fázi zjistíte, že jste ve skutečnosti kraken, obávané mořské 
monstrum. Tvůrci Shreka a Madagaskaru stvořili další, zcela výjimečnou hrdinku. 
R. Gillmanová žije se svou bláznivou rodinou v poklidném přímořském městečku 
a  stejně jako jiní teenageři má pocit, že nikam nezapadá. Do  jisté míry za  to 
může modrá barva její pleti, což rodiče chabě obhajují tím, že pochází z Kanady. 
U Gillmanů platí jedno zásadní pravidlo – nepřibližovat se k slané vodě. Jenže 
když vaše životní láska spadne vaší nešikovností do mořských vln a nevynořuje 
se, skočit pro ni prostě musíte.
Mládeži přístupný, dabováno, 90 minut, vstupné děti 120 Kč/dospělí 140 Kč

LETNÍ KINO – ZA DOMEM KULTURY

neděle 16. července v 21.45 hodin film ČR

PRVOK, ŠAMPÓN, TEČKA A KAREL
Komedie/drama. Film natočil podle svého stejnojmenného knižního hitu 
režisér Patrik Hartl. Čtyři kamarádi vyhlásí válku proti scvrkávání varlat a proti 
krizi středního věku tím, že se rozhodnou plnit odvážné úkoly. Prvním z nich 
bude svléknout se na veřejnosti do naha…
Mládeži od 12 let přístupný, 117 minut, vstupné 120 Kč 
Prodej vstupenek pouze na místě konání!

středa 19. července v 19 hodin film ČR

MŮŽEM I S MUŽEM
Komedie. Čtyři kamarádky v nejlepších letech se sejdou na oslavě Martiných 
narozenin v  tajemném bytě, kde se setkávají s  úplně cizími lidmi. Na  oslavě 
odhalují své nejhlubší touhy: Dita si prostě přeje, aby všichni byli šťastní, Marta 
je na lovu za mužem, Marie se snaží získat zpět toho svého a Stella tvrdí, že „je 
v pohodě“. S postupujícím večerem si však všechny uvědomují, že touží hlavně 

po  lásce a  porozumění. A  nadešel čas s  tím něco udělat! Hrají: J. Sedláčková, 
V. Hybnerová, K. Kaira Hrachovcová, D. Zázvůrková, R. Vizváry a další
Mládeži od 15 let přístupný, 83 minut, vstupné 130 Kč

pátek 21. července v 19 hodin film USA

MISSION: IMPOSSIBLE ODPLATA – 1. ČÁST
Akční thriller. Ethan Hunt se s týmem Impossible Mission Force tentokrát vydává 
po stopách děsivé zbraně, jež má potenciál zničit celé lidstvo, aby ji zajistil dřív, 
než se dostane do rukou nějakého šílence. Nejnadupanější akční série současnosti 
se vrací na filmové plátno. V čele party agentů, pro kterou není žádná mise nespl-
nitelná, opět stojí Ethan Hunt, jehož představitel Tom Cruise se stal synonymem 
slovního spojení „nic není nemožné“.
Mládeži do 12 let nevhodný, dabováno, 163 minut, vstupné 150 Kč

neděle 23. července v 16 hodin film Ukrajina

MAVKA: STRÁŽKYNĚ LESA
Rodinná animovaná fantasy pohádka. Lesní víla Mavka čelí nemožné volbě 
mezi láskou a svou povinností strážkyně Srdce lesa. Zamiluje se totiž do člověka, 
obyčejného kluka Lucase, který ji dokáže okouzlit svou hudbou. Hluboké lesy 
skrývají od nepaměti nespočet tajemství a nevyzpytatelných záhad.
Mládeži přístupný, dabováno, 90 minut, vstupné děti 120 Kč/dospělí 140 Kč

neděle 23. července v 19 hodin film ČR

MŮŽEM I S MUŽEM
Komedie. Čtyři kamarádky v nejlepších letech se sejdou na oslavě Martiných 
narozenin v  tajemném bytě, kde se setkávají s  úplně cizími lidmi. Na  oslavě 
odhalují své nejhlubší touhy: Dita si prostě přeje, aby všichni byli šťastní, Marta 
je na lovu za mužem, Marie se snaží získat zpět toho svého a Stella tvrdí, že „je 
v pohodě“. S postupujícím večerem si však všechny uvědomují, že touží hlavně 
po lásce a porozumění. A nadešel čas s tím něco udělat!
Mládeži od 15 let přístupný, 83 minut, vstupné 130 Kč

středa 26. července v 19 hodin film USA

OPPENHEIMER
Drama. Oppenheimer není klasicky vyprávěný životopisný film. O jeho výjimeč-
nosti svědčí naprosto bezprecedentní herecké obsazení v čele s C. Murphym (Po-
čátek, Temný rytíř), pro něhož je to už šestá spolupráce s režisérem Ch. Nolanem. 
I jeho jméno je zárukou mimořádného zážitku. V tomto filmu exploduje atomová 
bomba… V době, kdy 2. sv. válka ještě vypadala nerozhodně, probíhal na dálku 
dramatický souboj mezi Spojenými státy a Německem o to, komu se dřív podaří 
zkonstruovat atomovou bombu a získat nad nepřítelem rozhodující převahu.
Mládeži do 15 let nepřístupný, titulky, 180 minut, vstupné 150 Kč

OD 28. ČERVENCE DO 12. SRPNA 2023  

DOVOLENÁ – NEPROMÍTÁME
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PŘEDPRODEJ VSTUPENEK

• ANETA LANGEROVÁ •
• Cimbálovka GROMBA •

• MŇÁGA A ŽĎORP •
• TOMÁŠ KLUS •

sobota 26. srpna 2023
Masarykovo náměstí Protivín

16. Městské slavnosti protivínské

• VYPSANÁ FIXA •
• Vodňanská kapela •
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Vůně benzínu, rychlá kola a k tomu pořádná dávka 
nostalgie – to by mohla být stručná charakteristika 
pro ty, kteří sedlají koníčka s názvem automobi-
loví veteráni. Nesporné je, že v tomto cechu stále 
přibývá jak milovníků starých automobilů, tak 
vozů s dřívějším datem výroby samotných. Ono 
ale nejde jen o to si takového plechového miláčka 
pořídit, ale také jej dát do pořádku, udržovat a ob-
čas prokázat i jeho jízdní schopnosti.
O tom ví své také Ing. Alois Krejčí z Protivína, 
jeden z účastníků květnového závodu Oldti-
mer Orient Express Praha–Istanbul. A o tom 
všem si dnes s ním budeme povídat…

Především bych vás chtěla čtenářům předsta-
vit – můžete nastínit, jaká je vaše profese a jak 
dalece souzní s vaším koníčkem?
Mojí profesí jsou vodní motory, tedy vodní turbí
ny a vše, co se kolem nich děje a co k nim patří. 
Spadám do skupiny dříve narozených a původně 
jsem studoval obor spalovací motory a automo
bily. Dřív to ale nebylo tak jednoduché, a tak jsem 
alespoň zůstal u energetických strojů – vodních 
turbín. V průběhu času jsem zjistil, že moje vol
ba byla více než správná. V oboru spalovacích 
motorů a automobilů jsem stejně stále žil a žiji 
nadále, a turbínami a vodními elektrárnami se 
živím dodneška. A obojí mě zcela naplňuje.
Jak to s oldtimery u vás vlastně začalo?
Jak jsem už uvedl, patřím do skupiny dříve na-
rozených a vozidlo, kterým jsem vezl svoje děti 
z porodnice, je dnes již oldtimerem. Na druhou 
stranu můj děda absolvoval zemskou autoškolu 
v Praze a v naší rodině automobily vždy hrály 
významnou roli – ať už z hlediska jejich vlast-
nictví nebo různých jejich oprav. 
Jste předseda Veteran Car Clubu v Písku. Jak 
jste se k tomuto sdružení dostal?
Tak jako mnohé věci a události jsou založeny 
na náhodách, i moje členství ve Veteran Car 
Clubu v Písku je vlastně náhoda. Přestěhoval 
jsem se z Prahy na jih Čech a v roce 2016 jsem 
se přihlásil na XVI. píseckou jízdu historických 
vozidel. Práce a poslání VCC Písek mě ihned 
oslovily, a tak jsem se zapojil do klubu s úžasnou 
historií. A aby toho nebylo málo, začal jsem také 
pracovat v Asociaci klubů historických vozidel, 
kde jsem v současné době víceprezidentem. 
A navíc ještě členem technické komise Federace 
klubů historických vozidel.
V čem spočívá činnost klubu?
Jednak náš klub akce pořádá a jednak se jeho 
členové zúčastňují akcí jiných klubů. Například 
VCC Písek mimo jiné každoročně pořádá Pí
seckou jízdu historických vozidel, která začíná 
výstavou skvostů historických vozidel v překrás
ných Palackého sadech v Písku. Členové klubu 
se pak účastní akcí okolních klubů, v našem kraji 
se pořádá takzvaný Jihočeský pohár historických 
vozidel, který je letos složen z devíti podniků 
v průběhu sezony.
Jak a proč jste se zapojil do závodu Oldtimer 
Orient Express Praha–Istanbul? Čím vás 
tento závod oslovil?
Dobrá otázka. Zase náhoda. O akci Oldtimer 
Orient Express Praha–Istanbul jsem se dozvěděl 
při snídani na školení předsedů krajských testo
vacích komisařů koncem ledna 2023 v Jihlavě. 
Přisedl si ke mně Mgr. František Čečil (prezident 
Asociace Veteran Car clubů v AMK ČR), a ten 
mi o akci řekl. V Istanbulu jsem byl více než de
setkrát, vždy letecky, ale automobilem? Vlastním 
oldtimerem? Neskutečná výzva! Na druhý den 
jsem oslovil pořadatele, které zase recipročně 
oslovilo moje vozidlo – Škoda 1102 Roadster 
z roku 1951, lidově řečený Tudor Cabrio. Zbýva
lo dořešit spolujezdce a financování naší posád
ky. Nebylo pochyby, že spolujezdcem bude syn, 
ale pouze když se vymaní z povinností rodiny se 

Orient Express na čtyřech kolech

dvěma malými dětmi a povinností vlastní firmy, 
kterou lze přirovnat k rozjetému rychlíku s nej
méně sto vagony bez brzd. Z obojího se vymanil 
a jeho firma se stala naším sponzorem. Ale abych 
dopověděl otázku: Oldtimer Orient Express 
Istanbul byla samozřejmě nebetyčná výzva, ale 
pro mě i satisfakce. Moje vozidlo roku výroby 
1951 je „relativně mladé“ a nemohu s ním jet 
prestižní podniky, jako je 1000 mil českosloven
ských nebo Křivonoska. Tak proč usilovat o cestu 
z Prahy do Bratislavy a zpět při 1000 mílích, když 
mohu jet 2200 km do Istanbulu?! 
Kdo inicioval a organizoval tento zajímavý 
závod po trase notoricky známého vlaku 
Orient Express?
Byl to Josef Zajíček, to jméno jsem pochopi
telně znal, vždyť před časem koupil Autodrom 
Most, a tento pod jeho křídly začal velmi dobře 
i na mezinárodní úrovni fungovat. Ale osobně 
jsem ho neznal. Asi třetí den poté, co jsem oslo
vil manažerku celé akce – Janu Svobodovou, 
mi pan Zajíček napsal email, a když si přečetl 
moji odpověď, ihned mi zavolal. Prostě společná 
krevní skupina. 
Kolikadenní to byla akce?
Celá tato akce byl šestidenní „čundr“ a skláda
la se ze čtyř jízdních etap, jednoho dne rychlé 
prohlídky Istanbulu, zakončeného společenským 
galavečerem s dekorováním zúčastněných, 
a závěrečného dne, kdy jsme naložili či spíše 
měli naložit naše miláčky na kamiony a posádky 
nastoupily či spíše měly nastoupit, do letadla. 
Start Oldtimer Orient Express Praha–Istanbul 
byl před Národním technickým muzeem v Praze 
dne 17. května letošního roku. Zde nám a našemu 
autu bývalý tovární jezdec Škoda John Haugland 
řekl: „You will reach Istanbul, I am sure of it.“
Kudy vedla trasa?
První etapa končila na předměstí Budapešti 
a byla v duchu „přes tři hranice“ (Rakousko, 
Slovensko, Maďarsko). Druhá etapa začínala 
prodíráním se ranní špičkou přes celou Buda
pešť, následovala dlouhá fronta na maďarsko
rumunských hranicích a končila průjezdem hor 
v Rumunsku – a název etapy „Železná vrata“ 
spíše symbolizoval zdlouhavý průjezd přes hra
nice Evropské Unie. Třetí etapa byla po přejezdu 
Dunaje převážně bulharská, s názvem „Vítejte 
na Balkáně“. Při čtvrté etapě se všichni účastníci 
sešli na bulharskotureckých hranicích a společ
ně jsme vyřizovali CPD Carnet pro vývoz vozidel. 
V RoadBooku nebyla ale uvedená zajímavá pátá 
etapa – průjezd Istanbulem kolem sedmnácté 
hodiny a zaparkování vozidel na náměstí Sultan 
Ahmed pod Hagia Sophia u vchodu do paláce 
Topkapi. Účast vozů na startu byla původně 
omezena na dvě desítky. 

Kolik jich startovalo skutečně?
Skutečně bylo ke startu vybráno 24 vozů. Tento 
počet byl dán přepravními místy na čtyřech ka
mionech s přívěsy pro přepravu osobních vozidel.
Jaké vozy stály na startu?
Startovní pole bylo velmi rozmanité, a to co 
do roku výroby, tak do plejády značek. Klasikou 
byly čtyři škodovky – náš Tudor, Škoda Octavia 
1960, Škoda 100 a Škoda 110 R. Pan Zajíček 
jel s Tatrou 603 z roku 1959 a skupinu starších 
vozidel doplňovala Volha GAZ 21 zvaná carev
na. Z novějších vozů jelo např. Porsche 944, 
Porsche 928 GT nebo Porsche 911 SC Targa, 
BMW Alpina B12 5,0 Coupe E 31, BMW 3.0 E9 
CSi, Ford Mustang Hardtop Coupe V8, Citroën 
CX Pallas, ale také Jaguar Etype S1 roadster, 
RollsRoyce Corniche jako nevětší vůz a v kon
textu s nejmenším MINI 1000 Special de luxe. 
A to jsem nevyjmenoval zdaleka všechna vozidla.
Byly posádky vozů vícečlenné, jel někdo 
úplně sám?
Posádky byly dvojčlenné, některé roadstery ani 
neumožňovaly více členů v posádce. Byly různě 
namíchané  manželské páry, nemanželské páry, 
kamarádi, otec a syn. Některé posádky také tvo
řily mezinárodní tým. Jednu posádku, konkrétně 
vůz Škoda Octavia, tvořil Ivo Tůma úplně sám. 
Jak jsem již uvedl, naši posádku tvořil otec a syn.
Jak nejméně staré musely být startující vozy? 
Jaké vozidlo bylo nejstarší?
Vozidla musela splňovat limit definice historic
kého vozidla, tedy musela být nejméně třicet let 
stará. Některá vozidla – náš Tudor Roadster 
a Tatra 603 pana Zajíčka splňovala tento věkový 
limit více než dvojnásobně, některá vozidla – na
př. BMW Alpina B12 5,0 Coupe E 31 a Porsche 
928 GT – obě z roku 1991, byla blízko této 
věkové hranici.
V plánu bylo ujet denně 500 km, dodrželi jste 
tento limit?
Jednotlivé etapy se mírně lišily svojí délkou, 
první nejdelší měřila přibližně 600 km, další 
byly o něco málo kratší a poslední etapa byla 
vzhledem k vyřízení CPD Carnetů na hranicích 
a průjezdu Istanbulem nejkratší – přibližně 
390 km. Konce etap byly pevně dané z důvodu 
předobjednaného společného ubytování v ho
telích. 
Stalo se, že některý z vozů nedojel do místa 
noclehu? Vzdal to někdo? Byly nějaké závady 
během jízdy?
Všechna auta vždy dojela do cíle dané etapy, 
některá sice velmi pozdě, ale nikdo to nevzdal 
a nevrátil se. Myslím, že silným motorem všech 
bylo kouzelné slovíčko „Istanbul“.

Pokračování na straně 15   
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Orient Express na čtyřech kolech
  Dokončení ze strany 14

Závad vozidel na trati, ať drobných či závaž
nějších, bylo více. Posádky se závadami spíše 
nepočítaly, ale soudě dle přípravy vybavení 
servisního týmu, ten se závadami jasně počí
tal a po dojezdech jednotlivých etap pracoval 
pozdě do noci. Všechny posádky byly spojeny 
společnou WhatsApp skupinou, na kterou se 
posílaly fotografie průjezdných stanovišť a pokyn 
k dalším průjezdům, takže každý znal, kdy druzí 
projíždějí kontrolními body, ale na druhou stranu 
všichni znali SOS ostatních posádek. První SOS 
se ozvalo již blízko Pelhřimova a na WhatsAppu 
se objevilo foto Tatry 603 naložené na přívěsu. 
Prostě zákon schválnosti – velmi připravenému 
panu Zajíčkovi se zadřelo ložisko předního kola. 
Někde za Pelhřimovem se podařilo sehnat origi
nální ložisko a závadu opravit. Nicméně hlavě 
a mozku celé akce se celou cestu lepila smůla 
na paty – prasklá zadní pneumatika, problémy 
se řazením, potíže se spojkou. A to pan Zajíček 
na startu do médií prohlásil, že je připraven 
a tatra cestu zvládne. A rozhovor o své tatře 
zakončil větou: „Spolehlivá tatra nezná bratra!“
Jak se jelo vám? Jaké bylo počasí a stav silnic?
Nám se jelo jedním slovem „super“. Na začátku 
jsme si se synem řekli, že jedeme na pohodu a že 
dojedeme za každou cenu. Problémy s vozem 
nebyly vůbec. První dva dny cestu komplikoval 
velmi silný déšť. Již u Znojma se rozpršelo 
a mrak šel vlastně s námi. Naše stěrače naštěstí 
fungovaly spolehlivě, ale některé posádky měly 
velké problémy se stěrači, a tak jely na takzvané 
tekuté stěrače – látka, kterou se potře sklo zvenčí 
a nestírá se. Je známo, že do automobilů roadster 
vždy mírně teče. To bez výjimky platilo i u na-
šeho vozu, ale přežili jsme to. Rumunské a bul-
harské silnice – no hrůza, ale krajina malebná, 
překrásná... Počasí se třetí den umoudřilo a 20° C 
v Istanbulu bylo s ohledem na datum 20. května 
velmi málo, ale pro posádky příjemné. 
Máte nějaké zajímavé nečekané historky 
z cesty? Alespoň jednu...
Evergreenem celé akce jsou historky o poruchách 
připravené Tatry 603 pana Zajíčka. Ale když 
jednu, tak svoji. Naše auto, byť bylo nejstarší, 
tak nebylo na trase zdaleka nejpomalejší. Přede
sílám, že celá akce nebyla rychlostním závodem, 
byla to vytrvalostní a orientační soutěž s tím, že 
Istanbul je cíl. V Praze nejpomalejší automobily 
startovaly na začátku, takže jsme startovali jako 
první, abychom stihli večeři v Budapešti. Ale 
dojeli jsme třetí. Nebylo to o rychlosti vozidla, 
ale i o orientaci na trase, taktice jízdy a délce 
přestávek. Druhá etapa pro nás byla neoby
čejně těžká – dlouhá stoupání, dlouhá klesání 
a my slabý motor a slabé brzdy. Ale dojeli jsme 
v první desítce. Mým snem bylo pokořit všechny 
ty porsche, BMW a jaguary a dojet první do cíle 
etapy. Do třetí etapy jsme vyrazili ihned, jak se 
zvedla závora hotelového parkoviště, spolu se 
třemi dalšími vozy. Taktika jasná, brzy ráno rychle 
přes volnější hranice a přes Dunaj. Podařilo se, 
na hranicích před námi do deseti aut. Pak placaté 
Bulharsko se spoustou zabudovaných radarů, 
policejních hlídek a neoznačených výmolů. Tady 
jsme byli doma – tvrdé nízké podvozky jsou na ob
tíž a výkon motoru přes 40 kW je neupotřebitelný 
luxus. Hlášení z posledního kontrolního bodu naše 
posádka podávala jako první. Za zhruba deset 
minut po našem odjezdu přišlo foto dalších tří na
šlapaných sporťáků a před námi ještě 140 km cesty. 
Tak jsme jeli hlava nehlava, nejprve řídil syn, pak 
jsme se vystřídali. Cítil jsem, že ostatní musí být 
blízko za námi. A ten neuvěřitelný pocit, příjezd 
na prázdné hotelové parkoviště. PierreManuel 
Boels se svým červeným Porsche 944 S přijíždí, 
když máme vyložena zavazadla, a Eva Boels vše 

natáčí na mobil a závodník Manuel z okénka svého 
porsche lámanou češtinou křičí „kjucí, dob.ý“.
Dojezd byl v Istanbulu. Bylo těžké se ve měs-
tě orientovat, abyste dojeli na přesné místo 
určení?
Ne, ne, my jsme společně absolvovali průjezd 
tureckých hranic, a pak jsme se ještě jednou sešli 
na okraji Istanbulu a poté jsme měli do centra 
Istanbulu pokračovat v konvoji. Konvoj v Istanbu
lu je nemožná záležitost. Jak jsem již uvedl, Istan
bul samotný byla nejtěžší etapa, pátá etapa, a to 
nejenom příjezd do centra na focení, ale přejezd 
z centra po nábřeží, přes Galacký most do hotelu. 
Bylo místo dojezdu vyzdobené a s diváky?
Místo dojezdu na náměstí Sultan Ahmed pod 
Hagia Sophia u vchodu do paláce Topkapi bylo 
pro Oldtimer Orient Express Praha–Istanbul 
dlouhou dobu nepovolené. Povolení získal Čes
ký konzulát v Istanbulu pouhý den před naším 
příjezdem. Ale při příjezdu zde bylo mnoho 
význačných lidí z turecké strany, ale také mnoho 
turistů, mezi kterými jsme ve starém městě při 
příjezdu proplétali. Také se zde hodně fotilo, 
my svoje auta, turisté nás, média, společná foto 
a podobně. Nicméně Istanbul žil v době našeho 
příjezdu prezidentskými volbami a šestnáctimi
lionovým Istanbulem neotřese příjezd dvacítky 
oldtimerů z ČR. 
A kdo byl vlastně vítězem?
Sloupec vítězů byl neuvěřitelně dlouhý a nevešel 
se do tisku. Zvítězili totiž všichni účastníci, všech
ny posádky, všechna vozidla, zvítězil servisní 
tým, zvítězil i organizační tým. Vše klaplo jak 
mělo a všichni byli nadmíru se svým vítězstvím 
spokojeni. K mým oblíbeným pořekadlům patří: 
„Své sny zabíjíme tím, že je realizujeme“ a toto 
byl jeden z nich, ve který jsem nikdy ani nedoufal. 
Čím byli všichni účastníci obdarováni?
Všechny posádky dostaly překrásný český křišťál 
v podobě dvou vlnovců nahoře s logem celé akce. 
Naštěstí jsme posléze dostali i obal z tvrdého 
papíru pro přepravu zpět. Do letadla jsem měl jen 
kabinové zavazadlo, takže pohár jel v autě vzadu 
na podlaze. Ale auto si zcela jistě také zasloužilo 
poháru užít. Pohár jsem v době našeho rozhovoru 
ještě neviděl, ale věřím, že bude v pořádku. Ale 
také nevím, u koho bude – jestli u mě nebo u syna. 

Asi si necháme udělat kopii – to je ovšem jenom 
žert, příští rok přivezeme druhý…
Měli jste čas prohlédnout si město?
Prohlídka města byla jednodenní, Istanbul znám, 
ale vše jsem si rád osvěžil. Tudy kráčely dějiny. 
Hagia Sophia, Modrá mešita i Cisterna jsou 
pořád stejné a stejně se na ně v budoucnu zase 
rád podívám. 
Jak jste se dopravovali zpátky? Měl byste 
chuť tu trasu podniknout zpátky opět po ose?
Tady se naše putování stalo nejnapínavější. 
V den našeho odletu se zrodila šestá etapa. 
Automobily nebylo možné odbavit pomocí CPD 
Carnetu na celnici v Istanbulu. Musely zpátky 
na hranice a s nimi jejich majitelé, kteří je 
převezli přes hranice do EU. Posádky se musely 
rozdělit. Pro řidiče se sháněly letenky z Varny 
nebo ze Sofie. Dvě auta organizačního týmu vozí 
segmenty posádek po Bulharsku – prostě Orient 
a Balkán v jednom. Já jsem doletěl původně plá
novaným letem, syn se vrátil s první skupinou ze 
Sofie před Vídeň a letadlo Vídeň – Praha mělo tři 
hodiny zpoždění. Vykládka automobilů z kami
onů byla určena na poslední květnovou sobotu. 
Byl to pro vás skutečně zážitek? Jel byste to 
eventuálně znovu třeba za pár let?
Byl, a to životní. Již jsme se včera přihlásili 
na příští ročník. A pan Zajíček s námi už počítá. 
Chystáte se v nejbližší době na nějaký jiný 
závod anebo akci? 
Přihlásil jsem se na sobotu 27. května do orien
tační soutěže historických vozidel Putování 
Jindřichohradeckem, které je součástí 8. roč
níku Autosport Klasik Jihočeského poháru 
historických vozidel, ale vzhledem ke zdržení aut 
na hranicích a jejich pozdějšímu příjezdu jsem 
musel závod oželet. 
A chystáte se rozšiřovat svou automobilovou 
stáj?
To se nedá s jistotou říci, mám všechny garáže 
plné. A pak, je třeba jezdit a užívat oldtimerů. 
Jedno však vím jistě. Žádné z historických vozidel 
neprodám, respektive se synem neprodáme.

Tak ať se vám daří a oldtimer ať vám dělá jen 
samou radost jako doposud.

Hanka Hosnedlová
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 ZE ŽIVOTA ŠKOLY 
1. SOUTĚŽ – ZDRAVOTNICKÝ KROUŽEK

BAREVNÝ DEN

Ve středu 10. května se v Písku konala 
soutěž Mladý zdravotník a Mladý záchranář – 
Dokaž, že umíš, kterou pořádá ČČK a hasiči. 
Náš zdravotnický kroužek se také přihlásil, jen 
malou překážkou pro nás bylo sestavit nový 
tým. Jediný pevný kámen, malý zdravotník, 
moc šikovná již od první třídy, byla Kačka 
Polanská ze 4.B. K ní se přidalo pět stateč-

Ve středu 17. května se konalo finálové 
kolo soutěže Mladý záchranář v akci, kterou 
pořádá Hasičský záchranný sbor Jihočeského 
kraje a Krajské ředitelství policie. Letos se 
na soutěž přihlásilo přes 100 ZŠ a z toho 

ných. Anička Rajtoralová a Beátka Sobkovčí-
ková 3.B, Anička Staňková 3.A, Magdalénka 
Jelínková a Adélka Veselá 2.A. V kategorii 
mladších jsme obsadili 11. místo ze 14. Sice 
jsme nedosáhli na lepší umístění, ale i tak jsme 
společně s děvčaty prožili pěkný den.

L. Rothbauerová

2. SOUTĚŽ – MLADÝ ZÁCHRANÁŘ V AKCI
v mladší kategorii soutěžilo 61 týmů. Nám, 
jako jediné škole v okrese Písek, se podařilo 
dostat mezi 6. postupujících. Soutěžilo se 
na stanici profesionálních hasičů v Českých 
Budějovicích a obsadili jsme, 6. místo. Super 

Den po Charatonu, v pátek 2. června, se 
chodby naší školy rozzářily barvami. Konal se 
totiž barevný den. Den, při kterém žáci jedné 
třídy oblečou oblečení stejné barvy. Výuka 
probíhala pořád stejným způsobem, jen byla 
trochu barevnější.

Mgr. Z. Křištálová

Den dětí patřil na základní škole nejen 
dětem, ale také sportu. Na školním hřišti se 
již potřetí konal charitativní běh s interním 
názvem Charaton. Co bylo jeho cílem? 
Uběhnout společně minimálně délku jedno-
ho maratonského běhu (42,2 km) a přispět 
na dobrou věc. Počasí nám přálo, zmrzlina se 
točila, tak se všichni s vervou pustili do běhu.

Jako startovné musel každý běžec při-
nést libovolnou masovou konzervu a přispět 
tím do potravinové banky písecké Charity. 
Běhat mohl kdokoliv nejen z řad školy, ale 
i veřejnosti. Celkem se na hřiště dostavilo 
rovných 300 běžců, z toho 281 žáků, 17 pe-
dagogických pracovníků a 2 bývalí zaměst-
nanci školy. Podle nahlášených počtů jsme 
společně zdolali neuvěřitelných 5899 koleček 
(à 200 m), což je 1 179,8 km, tedy přibližně 
28 maratonských běhů. Mnozí žáci se snažili 
za každou cenu uběhnout co nejvíce koleček 
a někteří přecenili své síly. Ti nejhouževnatější 
na školním hřišti běhali téměř dvě hodiny s vi-
dinou překonání školního rekordu z minulého 
roku. Výsledek je nevěřitelný. Pokud všichni 
dodrželi zásady fair play a nahlásili pouze 
takový počet kol, který opravdu uběhli, mohou 
na sebe být právem pyšní.

CHARITATIVNÍ BĚH CHARATON

tým tvořili Beátka Sobkovčíková 3. B, Anič-
ka Staňková, Ondra Vlk 3.A, Adélka Veselá, 
Magdalénka Jelínková 2.A. Dětem patří veliká 
pochvala. Všichni máme zážitek, na který 
nezapomeneme. L. Rothbauerová

Výsledkem velice vydařeného dne byla 
nejen únava běžců a spokojenost organizá-
torů, ale především 10 krabic požadovaných 

konzerv. Cíl byl tedy mnohonásobně splněn 
a my se už teď těšíme na další povedené akce.

za ZŠ Protivín Mgr. Zuzana Křišťálová
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  SPOLEČENSKÁ KRONIKA  
NARODILI SE

 10. 5. syn Dominik Černický
 Veronice Turnerové z Protivína

 30. 5. syn Jan Červeňák
 Žanetě Červeňákové z Protivína

ZEMŘELI
 13. 5. Marie Slepičková

 94 let, Protivín

 17. 5. Václav Kotlík,
 86 let, Protivín

 19. 5. Václav Hrdina,
 46 let, Protivín

EVANGELICKÁ CÍRKEV 
METODISTICKÁ

farnost Protivín,  
Mírová 171

Srdečně zveme na bohoslužby  
červen–červenec

POZVÁNKA 
DO KAPLANKY 

PROTIVÍN

Svaz zdravotně postižených připravil pro členy

NEDĚLE 25. 6. v 9.00 hod.
„Ulehnu, usnu a probudím se, neboť Hospo-
din mě podepírá.“
Bohoslužba s kázáním laického kazatele
NEDĚLE 2. 7. v 9.00 hod.
„Blaze těm, jimž jsou odpuštěny nepravosti 
a jejich hříchy přikryty.“
Bohoslužba s vysluhováním Večeře Páně 
(Novák R.)
NEDĚLE 9. 7. v 9.00 hod.
„V Hospodinu je spása. S tvým lidem je tvoje 
požehnání!“
Bohoslužba s poselstvím (Novák R.)
NEDĚLE 16. 7. v 9.00 hod.
„ Já jsem Alfa i Omega, počátek i konec. 
Tomu, kdo žízní, dám napít zadarmo z pra-
mene vody živé. “
Slavnostní bohoslužba (Novák R.)
Kursivou uvedené verše z Bible (ČEP) jsou 
základem pro nedělní kázání. Přijďte obnovit 
svůj vztah s Bohem.

Zastavení nad Knihou knih – Biblí
„Je Ježíš opravdu Bůh?“
středy od 18.00 hodin (Prázdninové mě-
síce se biblické hodiny nekonají.)
Písmo je plné odpovědí na Vaše otázky. 
Pojďme je společně prozkoumat.

Sbor Týn nad Vltavou.
Bohoslužby od 14.00 hod.
Sbor Vimperk
Bohoslužby od 9.30 hod.

Diakonie ECM pomáhá obětem šikany, 
maminkám v nouzi, drogově závislým.
Naše knihkupectví nabízí BIBLI a  jinou 
duchovní literaturu.
Křty – svatební obřady 
Farní úřad tel.: 775 941 105
E-mail: protivin@umc.cz ; 
Web: www.protivin.umc.cz

V úterý 9. května se konala na zahrádce 
Restaurace U Rychtářů 18. členská schůze 
našeho spolku, které se zúčastnilo 84 osob 
z celkového počtu 122 členů. S účastí jsme 
byli spokojeni, počasí nám přálo, všechno se 
vydařilo podle plánu. Podle obvyklé praxe 
jsme začínali kulturním programem, o který 
se postaral dramatický kroužek Základní školy 
Protivín pod vedením paní učitelky Novákové 
a paní učitelky Velkové. Děti vystupovaly 
poprvé mimo areál školy. Bylo vidět, že si di-
vadlo oblíbily, snaží se a my jim přejeme, aby 
je láska k divadlu provázela celým životem. 
Zahrály nám pohádky „O Koblížkovi“, „Čer-
venou Karkulku“, předvedly tanečky, zpívaly 
za hudebního doprovodu. Jejich vystoupení 
bylo pestré a po zásluze bylo odměněno malou 
sladkostí. Tímto jim veřejně děkujeme a vě-
říme, že nás zase na některé z dalších setkání 
přijdou potěšit.

Na další vystoupení jsme byli opravdu 
zvědavi. Poprvé na naší členské schůzi vystou-
pily „Tanečnice od Blanice“ - sekce Protivín-
ského vlastivědného klubu. Osm šikovných 
členek zatančilo za hudebního doprovodu 
známých lidových písniček několik tanečků. 
Patří jim za to náš veliký dík. Věříme, že je tato 
aktivní činnost bude bavit i nadále a rády nás 
budou navštěvovat při dalších příležitostech.

Vlastní schůze byla zahájena přijetím tří 
nových členek a také vzpomínkou na našeho 
dlouholetého a zároveň nejstaršího člena pana 
Jaroslava Kolafu z Těšínova.

Přítomným členům byla připomenuta 
možnost využít autobusové dopravy na proti-
vínský hřbitov. Jezdí se 1x měsíčně s výjim-
kou července a srpna a jezdit mohou všichni 
občané, nejen členové Spolku SZP Protivín.

Výbor spolku se schází na pravidelných 
schůzích 1x měsíčně, pracuje průběžně, čle-
nové jsou v pravidelném kontaktu a připravují 
jednotlivé akce.

Krátce byla hodnocena i činnost spolku 
za uplynulé měsíce. V Domě kultury Protivín 
mohli naši členové navštívit tři přednášky 
z cyklu „Akademie 3. věku“, zhlédnout filmo-
vý dokument „Návštěvníci“. Další tři akce se 
konaly v Restauraci U Rychtářů. Dvakrát nás 
navštívila Mgr. Kamila Čuřínová Ingrišová, 
tisková mluvčí Policie ČR, která hovořila 
na téma ochrany a bezpečnosti seniorů. Před 
velikonočními svátky nám PhDr. Jiří Prášek, 
ředitel Prácheňského muzea Písek, přiblížil 
velikonoční zvyky na Písecku. Nabídka byla 
různorodá a každý si mohl vybrat podle svého 
zájmu.

Přítomní členové byli upozorněni na nad-
cházející besedu v úterý 6. června s názvem 
„Spokojený senior“ – sociální a zdravotní 
služby seniorům v našem městě.

A ještě je před námi jedna zajímavá 
přednáška z cyklu „Akademie 3. věku“, 
která slibuje zajímavé téma: „Zábavná his-
torie českých hradů“, kterou nám přiblíží 
Ing. Petr Šika v úterý 20. června v 18.30 
hodin v Domě kultury Protivín.

Další část schůze směřovala k přípravě 
zájezdů konaných v tomto roce – v úterý 
23. května do Milevska a v úterý 18. července 
do Zlaté Koruny a Českých Budějovic. Hosté 
byli seznámeni s programem zájezdů a mohli 
se na oba přihlašovat. Součástí přihlášky 
byl i vytištěný program, který dostali přímo 
do ruky.

Následovalo poděkování za účast a pro-
jevený zájem, poděkování výboru za činnost 
a pozvání na 19. členskou schůzi, která 
bude probíhat v úterý 5. září od 13.30 ho-
din – za příznivého počasí opět na zahrádce 
Restaurace U Rychtářů. Na tomto setkání 
bude zveřejněn program spolku do konce ro-
ku 2023 a budeme blahopřát členům k jejich 
významným životním jubileím.

Bylo podáno občerstvení a o dobrou ná
ladu se postarali pánové Jan Nováček a Pavel 
Trkovský.

za Spolek SZP Danuše Hlouchová

V podkroví kaplanky můžete do konce 
června zhlédnout obrazy studentů z Ateliéru 
Marty Vaverkové a to především akrylové 
malby vzniklé během podzimu a zimy loň-
ského roku.

Během prázdnin zde bude vystavovat 
KOSA – skupina, kterou tvoří pět přátel – 
výtvarníků. Tvorbu mají jako koníčka, jemuž 
se věnují vedle svého povolání. Žijí v různých 
koutech republiky. Čas vernisáže upřesníme 
na plakátech.

V přízemí kaplanky pokračuje výstava 
poetických fotografií pod názvem Písecko a 
Šumava okem Milana Hanuse. Jeho tvorbu je 
možné sledovat na Facebooku: 
https://www.facebook.com/milan.hanus.37

Přejeme všem krásné léto a těšíme se 
na vaši návštěvu denně od 9 do 17 hodin.
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 ZE ŽIVOTA ŠKOLY 
OHLÉDNUTÍ ZA KONCERTEM  

DĚTSKÝCH PĚVECKÝCH SBORŮ

ZÁJEZD DO ITÁLIE

baziliku svatého Petra a Pavla, Forum 
Romanum, Fontánu di Trévi a spoustu 
dalších úchvatných památek. Poslední den 
výletu jsme strávili v Benátkách. Lodí jsme 
obepluli tři ostrovy: Murano, ostrov barev-
ných domečků a krajek, Burano, skýtající 
výrobu nejznámějšího skla Itálie, a samotné 
Benátky, město na vodě.

Během zájezdu jsme ochutnali nejty-
pičtější italská jídla, někteří z nás uplatnili 
znalosti anglického jazyka při komunikaci 
s místními. Zájezd se bez větších komplika-
cí vydařil a všichni jsme si ho velice užili.

Děkujeme paní učitelce Závorkové 
za organizaci zájezdu a paním učitelkám 
Marešové a Čecháčkové za doprovod.

Míša a Kája – 9. ročník

  Dokončení ze strany 2

Alšova síň naší školy ožila ve čtvrtek 
25. května dětským zpíváním. Na stu-
pínkách se vystřídaly oba dětské pěvecké 
sbory. Dopolední koncert byl určen publi-
ku z 1. stupně, podvečerní pak veřejnosti. 
Na klavír a kytaru doprovázela paní učitelka 
Kristína Dlouhá. Děti si své vystoupení uži-

ly, zpívaly s chutí, jak je vidět i na fotkách. 
Všem dětem bych chtěla poděkovat za per-
fektní vystoupení i za náročnou přípravu. 
Paní učitelce Dlouhé za ochotu, spolupráci 
a nápady.

Lenka Přástková,
sbormistryně

Od 30. 4. do 5. 5. byla část našich žáků 
na školním zájezdu v Itálii. A protože toho 
viděli opravdu spoustu a všichni fotili o sto 
šest, vyhlásili jsme během zájezdu fotosoutěž. 
Děti věděly, že mají místa fotit co nejzajíma-
věji, dokonce jim chvílemi radil i průvodce 
(coby bývalý fotograf). Soutěžilo se v šesti ka-
tegoriích: Elba, bazilika sv. Petra, Koloseum, 

FOTOSOUTĚŽ
Pantheon, Benátky a nejzajímavější fotografie 
dle vlastního výběru.

Komise, složená z pedagogů školy, rozho-
dovala anonymně a na základě tohoto hlasová-
ní se absolutním vítězem stal Michal Viktora 
ze 7. B, který vyhrál hned ve 4 kategoriích, 
přičemž v páté kategorii (O nejzajímavější 
fotografii dle vlastního výběru) se dělil o mís-
to s Radimem Čecháčkem. Caesarova slova 
„Veni, vidi, vici“ pasují dokonale na účastnici, 

která poslala do soutěže jednu jedinou fotogra-
fii a svou kategorii „Koloseum“ jednoznačně 
vyhrála – Anežka Tomášková ze 7. A.

Všem zúčastněným děkujeme za účast 
a výhercům gratulujeme. Vzhledem k tomu, že 
není možné v Protivínských listech zveřejnit 
všechny fotografie, vybíráme dvě – Micha-
lovu fotografii z Benátek a Anežčin snímek 
Kolosea.

Mgr. P. Čecháčková
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Ve dnech 25. a 26. dubna 2023 se žáci 1. stupně ZŠ 
Protivín zúčastnili již tradičního turnaje MC DONALD'S 
CUPU v Písku. Turnaj byl rozdělen do dvou kategorií 
(1.–3. třída a 4.–5. třída).

V mladší kategorii, ve které bylo celkem 16 týmů, obsadili 
naši žáci krásné 7. místo se skóre 23:24. Střelci branek: Sajtl 
Adam 11, Mikulenka Jakub 8, Gocala Marek 2, Staněk Šimon 
1, Peroutka Zdeněk 1.

Okresní kolo MC DONALD'S CUP Písek

Horní řada zleva: Alex Hron, Filip David, Kateřina Polanská,  
Václav Schánilec, Vilém Jelínek, Jan Kochrda, Zdena Sládková.
Dolní řada zleva: Radek Vojík, Petr Říha, Tomáš Varga,  
Adam Podlešák.
Leží: David Bízek

Horní řada zleva: Zdeněk Peroutka, Patrik Šafařík,  
Eduard Václav Bartoš, Jan Mikulenka, Tobiáš Křišťál.
Dolní řada zleva: Šimon Staněk, Adam Sajtl,  
Jakub Mikulenka, Marek Gocala.
Leží: Šimon Schánilec

Ve starší kategorii, ve které bylo rovněž 16 týmů, se naši 
žáci umístili na 11. místě se skóre 9:16.

Střelci branek: Hron Alex 5, Polanská 1, Kochrda 1, Je-
línek 1, Vojík 1.

Všem žákům patří velké poděkování za reprezentaci 
školy a krásné výkony.

Bc. Ondřej Sajtl

Ve dnech 29. a 31. 5. se po tráv-
níku fotbalového hřiště prohánělo 
na 150 dětí. FK Protivín pořádal pro 
1.–2. ročníky ZŠ a nejstarší ročníky 
mateřských škol sportovní dopoledne 
spojené s náborem do mužstev pří-
pravek. Obě dopoledne řídil pan Petr 
Houdek, okresní Grassrooth manažer, 
šéf fotbalových trenérů okresu Písek. 
Pomáhalo mu celkem 16 chlapců z 8. 
a 9. ročníků školy, hlavně hráčů starších 
žáků a dorostu. Děti byly rozděleny 
do několik skupin, kterou měli vždy 
dva pomocníci na starosti, procházely 
jednotlivá pracoviště a po pravidelných 
intervalech se střídaly. Bylo krásné vidět 
zaujetí a snahu podat co nejlepší výkon 
nebo zvítězit v jednotlivých cvičeních. 
A co když se podařilo těm nejmenším 
porazit své trenéry v přetahu lanem, to 
bylo jásotu! Závěr mateřských škol byl 
ještě zpestřen točenou zmrzlinou, tak-
že už tak spokojené červené tváře dětí 
vypadaly ještě spokojeněji.

Sportovní dny ve sportovním areálu
Akce splnila svůj účel, děti si za-

sportovaly a možná, že v doprovodu 
svých rodičů navštíví tréninky mužstev 
přípravek Fotbalového klubu. A všichni 
jsme si společně slíbili, že na podzim 
naši vydařenou akci zopakujeme.

Tímto velmi děkuji panu Petru 
Houdkovi, všem jeho pomocníkům, 
vedení všech škol a přítomným paním 
učitelkám za zdařilý a bezproblémo-
vý průběh této akce.

V. Křišťál
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Rybářské závody 2023 na Myšenecké přehradě
Květnové soboty bývají ve zname-

ní rybářských závodů a jinak tomu 
nebylo ani tu třetí, tedy 20. května, 
kdy se uskutečnily již tradiční ry-
bářské závody pro dospělé a mládež, 
pořádané místní organizací Českého 
rybářského svazu Protivín. Již sedmý 
ročník se nesl ve znamení krásného po-
časí a spousty pěkných úlovků. Přípravy 
na samotný závod započaly již v pátek, 
kdy bylo potřeba navézt na závodní trať 
vše potřebné a připravit ke spokojenosti 
co největšího počtu závodníků.

Sobota začala v 6 hodin losováním 
míst, na kterých bude závodník sedět. 
Vždy si musel vytáhnou dvě čísla, pro-
tože náš závod je dvoukolový a každé 
kolo trvá tři hodiny, přičemž mezi koly 
je hodinová pauza na občerstvení a pře-
sun na druhé místo.

Přesně v 7 hodin zazněl výstřel a ten 
odstartoval první kolo závodu. Během 
chvíle všichni věděli, že letošní rok 
bude opravdu bohatý, co se úlovků týče.

Druhý zvukový signál ukončil tří 
hodinový boj a začal velký přesun. 
Mnoho ze zúčastněných si nenecha-
lo ujít občerstvení, kterého bylo pro 
všechny dostatek. Ať už párky, klobásy 
vytažené přímo z udírny nebo vynikající 
domácí bramborák. Samozřejmostí bylo 
i občerstvení v tekutém stavu.

Před třetím výstřelem, který zazněl 
v 11 hodin, se závodníci odebrali na svá 
místa, aby byli připraveni na další boj 
o příčky nejvyšší. I v tomto kole se špič-
ky prutů ohýbaly a byly vidět na tvářích 
lidí úsměvy při každé úspěšně zdolané 
rybě.

Ve 14 hodin byl slyšet čtvrtý výstřel, 
byl to výstřel poslední, který nezname-
nal nic jiného, než ukončení závodu a to, 
že už se bude čekat jen na výsledky.

Pojďme se společně podívat, jak to 
všechno dopadlo. Závodu se zúčastni-
lo 42 rybářů, kteří společně nachytali 
163 ryb. Nejvíce zastoupený úlovek 
byl kapr a to v počtu 133 kusů. Dále se 
ulovilo 18 pstruhů duhových, 7 sivenů 
amerických, 2 cejni a po jednom kuse 
okoun, perlín a štika. Absence tzv. bílé 
ryby byla dána tím, že minimální dél-
ka bodovaných ryb byla 20 cm, která 
určovala strategii závodníků, kteří se 
zaměřili hlavně na chycení kapra.

Pořadí:
1. místo s celkovým počtem bodů 753 
obsadil Pavel Hejsek.

2. místo získal Karel Kubovec se 691 
body

3. místo čekalo na Jana Šnelcera, který 
měl 627 bodů.

– Největší ryba závodu byla kapr 53 cm, 
kterého chytil Martin Müller.

– Jako jediná rybářka k nám zavítala Te-
reza Tomanová, které byla také předána 
cena, i když jenom za účast.

Velký dík patří všem zúčastněným 
lidem, kteří se podíleli na průběhu 
závodu, samotným soutěžícím a sa-
mozřejmě také našim sponzorům, bez 
kterých bychom nemohli rozdělit tak 
pěkné ceny.

Sponzoři:
Ráj rybářů – Jan Seidl
Instalatérské a topenářské práce – Zde-
něk Šafařík
Pivovar Platan Protivín
Čabi beton – Michal Čaban
Hitzinger Transporte
OM Protivín Bondioli a Pavesi
Martin Hančur
Pivovar Zvíkov
Autoopravna – Ladislav Dolejšek

Rybářské potřeby – Milan Jungvirt
Stihll Protivín – Milan Brůžek
Agro Blatná – Quido Šatra
Firma Pártl – Vlastimil Pártl
ZOO potřeby a krmiva U Fíka – Radka 
Jelínková
Ideal BOX – Lukáš Rajtoral

Nejpozději za rok nashledanou.

MO Protivín
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Fotbalové informace
„A“ tým kosí zranění klíčových hráčů. Po-
stupně pro zranění absentují Z.Vorel a Leroy 
Buko, se sebezapřením a zraněním nastupují 
Zach, Vojta, Petr, Říha. Ostatní se potýkají 
s poklesem formy, takže květen nebyl pro 
mužstvo příliš radostný.

FK Protivín – FC ZVVZ Milevsko 4:1 
(2:0)
Góly: 21. a 82. J. Vorel, 44. Říha, 86. Petr 
– 57. Hadáček.
Protivín:
„Herně to z naší strany nebylo optimální 
utkání, v defenzivě jsme ale udělali méně 
chyb než soupeř, a proto jsme vyhráli,“ 
uvedl trenér protivínského mužstva Miro-
slav Říha.

Jiskra Třeboň – FK Protivín 2:1 (1:1) 
Góly:  17. Matoušek, 81. Průcha –  
34. J. Vorel.
Protivín: Váverka – Štěpka, Kulík, Buko 
Leroy, Nedvěd – Urban (72. Hrachovec), 
D. Bečvář, Kozák (46. Zach), Martin Říha, 
Petr – J. Vorel. Trenér Miroslav Říha.
Nejlepší hráči: nehlášeni – nehlášeni
Miroslav Říha (trenér Protivína): „Úvod 
patřil domácím a ti také šli po naší chybě 
střelou zpoza vápna do vedení. Nám se 
ve druhé polovině podařilo srovnat nejen 
krok, ale i skóre, zásluhou Míry Vorla 
z trestného kopu. Po vyrovnání jsme ještě 
nastřelili tyč a těsně před koncem poločasu 
Štěpka nedosáhl na centr sám před bran
kářem. Nutno dodat, že i domácí měli pár 
nebezpečných situací, při kterých nás po
držel brankář Váverka. Do druhého dějství 
jsme vstoupili aktivněji my, ale šancí bylo 
na obou stranách poskrovnu. Postupně bylo 
víceméně jasné, že ten, kdo vstřelí vedoucí 
gól, vyhraje celé utkání. A to se povedlo 
domácím opět po naší chybě v defenzívě.“

FK Protivín – FK Olympie Týn nad  
Vltavou 0:3 (0:2) 
Góly: 8. Šálený, 18. Štěpka vlastní, 60. Ma-
xa. Protivín: Pícha – Štěpka, Kulík, Vojta, 
Nedvěd – Hrachovec, Dan Bečvář, Kozák, 
Martin Říha, J. Vorel – Petr (13. Leroy 
Abawata). Trenér Miroslav Říha.
Nejlepší hráči: nikdo – Maxa 
Miroslav Říha (trenér Protivína): „Náš fot
bal je momentálně mlácení prázdné slámy, 
kdy se snažíme o výstavbu hry a kombinační 
fotbal, ale individuální chyby v defenzívě 
nás srážejí dolů. A samozřejmě, když nefun
guje defenzíva, drhne i ofenzíva. Fotbal se 
rozhoduje před brankami a tam byl Týn jed
noznačně lepší, a proto zaslouženě vyhrál.“

TJ Hluboká nad Vltavou – FK Protivín 
0:0
Protivín: Váverka – Zach (86. Kvasnička), 
Kulík, Leroy Abawata (43. Hornát), Ne-
dvěd – P. Hrachovec, D. Bečvář, Štěpka 
(75. Reidinger), Kozák (60. Urban) – Martin 
Říha, J. Vorel.

Trenér Miroslav Říha: „První poločas byl 
celkem vyrovnaný bez větších šancí na obou 
stranách. Ve druhém dějství již byli domácí 
aktivnější, vytvořili si několik brankových 
příležitostí, ale nás buď podržel brankář Vá
verka nebo jsme měli štěstí, kterému jsme šli 
zodpovědnou hrou naproti. A protože jsme 
několik brejkových příležitostí nevyřešili 
správně, byla naší největší šancí nastřelená 
tyč po rohovém kopu v 88. minutě. Pro nás 
šťastná, ale zasloužená remíza.“

TJ Osek – FK Protivín 6:1 (4:0) 
Góly: Říha
Protivín: Váverka – Kvasnička (Cvacho-
vec), Kulík, Hornát, Nedvěd – Kozák, 
J.Vorel, Bečvář, Štěpka, Hodinka (Veselý) 
– Říha
Ve třetí minutě byl stav 2:0, v 10. už tři. 
Oslabení Protivínští nezachytili počáteční 
nápor soupeře a když během první části 
inkasovali počtvrté, nebylo o co hrát.

„B“ tým sice několikrát pouze remizoval 
a zejména zásluhou vynikajícího brankáře 
Vojty Branštýla v penaltových rozstřelech 
dokázal získat alespoň po dvou bodech 
a stále je na čele tabulky okresního přeboru. 
Čekají je však poslední dvě kola, v posled-
ním derby s milenovickým Blaníkem, takže 
o první místo to bude ještě velký boj.

FK Protivín – S. Putim 3:0 kontumačně
Hostů dorazilo k zápasu pouze 6, takže se 
utkání neodehrálo a domácí získali 3 body 
bez boje.

AFK Smetanova Lhota – FK Protivín 2:2 
pen 3:4
Góly:
Protivín: Branštýl – Sládek, Hornát, Cva-
chovec, Rothbauer, M.Janeš, Mikulenka, 
Záhorka, Křišťál, Reidinger, T.Janeš
Střídali: Sochora, Hrachovec, Veselý, Sou-
mar, Kolpa, Ruczkowski
Domácí s reprezentačním kanonýrem 
J. Kollerem (dal první branku domácích) 
dvakrát vedli, Protivínští dokázali dvakrát 
vyrovnat. I když se obě mužstva snažila 
strhnout vítězství na svou stranu, zůstalo 
u nerozhodného výsledku a na řadu přišly 
penalty. A opět velké chvíle Branštýla, který 
domácím dvě chytil, jednu z nich Kollerovi.

FK Protivín – TJ Albrechtice 8:0
Góly: Moravec 2, Polanský 2, Rothbauer, 
Křišťál, Nedvěd, Cvachovec
Protivín: Branštýl – Hornát, Cvachovec, 
Polanský, M.Janeš, T.Janeš, Křišťál, Burda, 
Hrachovec, Nedvěd, Polanský
Střídali: Soumar, Hodinka, Moravec, Rei-
dinger, Sochora
Hosté hráli pouze první čtvrthodinu, potom 
domácí, posílení o Hrachovce a Nedvěda 
druhým jmenovaným otevřeli skóre, přidali 
brzy další branky a ze zápasu se stala exhi-
bice domácích.

FK Mirovice – FK Protivín 1:1 pen 4:5 
Góly: Ruczkowski
Protivín: Branštýl – Sládek, T. Janeš, 
Veselý, Křišťál, Ruczkowski, Cvachovec, 
Sochora, Burda, Mikulenka, Rothbauer,
Střídali: Reidinger, Soumar, Moravec, 
Hrachovec
Vyrovnané dramatické utkání. Domácí 
po chybě hostující obrany v 26. minutě ved-
li. Od té doby Protivínští zabrali, vytvořili 
si několik velkých šancí, ale nedokázali 
prostřelit domácího gólmana. Po změně 
stran se jejich tlak změnil na drtivý, domácí 
s maximální obětavostí a občas trochou 
štěstí však odolávali. Je ale nutné říci, že 
nevynechali jedinou možnost rychlého 
protiútoku do čím dál víc otevřené proti-
vínské obrany. Protivínští i přes oslabení 
o Cvachovce, který byl vyloučen po druhé 
ŽK, stále tlačili, zahazovali šance. Vyrov-
nat se jim podařilo až v poslední minutě 
svým nejlepším hráčem Ruczkowskim. 
A v penaltovém rozstřelu opět úřadoval 
Vojta Branštýl, který poslední dvě střely 
domácím chytil.

FK Protivín – SK Skály 3:1 (2:0) 
Góly: Rothbauer 3 (2 z pen.)
Protivín: Branštýl – Soumar, Hornát, Miku-
lenka Sládek – T.Janeš, Ruczkowski, Burda, 
Moravec, Nedvěd – Rothbauer
Střídali Cvachovec, Křišťál, Sochora, Veselý
První poločas proběhl v režii domácích, kteří 
dva góly vstřelili a další dvě velké šance 
neproměnili. Ve druhé části se domácí do-
slova uspali a hosté zvedli hlavy. Vstřelili gól 
z penalty a byli nebezpeční. Druhá penalta 
pro domácí však definitivně zápas rozhodla.

Také Dorost se potýká s marodkou a velkou 
nemocností, takže v posledních kolech na-
stupují do základní sestavy další noví hráči 
ze starších žáků.

FK Protivín – Suchdol n./L 2:1 
Góly: Florián, Kříž
Protivínští prohrávali z prvního vážnějšího 
ohrožení své branky. Ve druhé části dokázali 
přitlačit soupeře do defenzivy, vyrovnali 
a v závěru výsledek otočili.

Planá n./L. – FK Protivín 3:1 
Góly: O.Křišťál
Klukům se zápas nepovedl a zaslouženě 
prohráli

FK Protivín – TJ Kovářov 0:1
Celý zápas velká převaha, třikrát zvonila 
hostující tyčka, několik šancí neproměně-
ných a jak to bývá, z ojedinělého protiútoku 
branka v domácí síti

Milevsko/Sepekov – FK Protivín 1:1 
pen 4:3 
Góly: M.Křišťál
Zápas ovlivnilo přísné vyloučení brankáře 
R.Pikla ještě v prvním poločasu. V té době 
Protivínští už vedli, s pěti žáky v sestavě 
však ve druhé půli však v oslabení ne-
dokázali fyzicky vyspělejšímu soupeři 
vzdorovat.

Pokračování na straně 22   
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TJ Větrovy – FK Protivín 4:2 (2:0) 
Góly: Kolpa, M.Křišťál
Po poločasu prohrávali Protivínští o dvě 
branky, ve druhé časti během tří minut 
vyrovnali, domácí pak ale v závěru strhli 
vítězství na svou stranu.

Starší žáci
Výkony hráčů jdou neustále nahoru, chybí 
však to nejdůležitější – góly. Neproměňo-
vání brankových příležitostí a individuální 
chyby při obdržených brankách jsou hlavní 
příčiny neúspěchů tohoto mužstva.

Vacov/Čestice – FK Protivín 4:3 
Góly: Štěpka 2, F.Kozák

FK Protivín – FK Vodňany 2:2 pen 2:4 
Góly: Brožek, Klinkáček

Hradiště B – FK Protivín 2:0
FK Protivín – Blatná 0:3
Volyně/Volenice – FK Protivín 10:0

Fotbalové informace
Mladší žáci
Kluci hrají se střídavými úspěchy, z důvodu 
velké nemocnosti dostávají příležitost hráči 
ze starší přípravky a jejich výkony jsou 
příslibem.

Vacov/Čestice – FK Protivín 1:2 
Góly: M. Kochrda 2

FK Protivín – FK Vodňany 8:0 
Góly: M.Kochrda 7, D.Bízek

Hradiště B – FK Protivín 5:2 
Góly: T.Hronek 2

FK Protivín – Blatná 1:1 pen 2:4 
Góly: Š.Brož

Volyně/Volenice – FK Protivín 2:6 
Góly: Hronek 3, M.Kochrda 2, Schwemm

V těchto kategoriích už máme konec soutě-
že, přinášíme tedy tabulky

Václav Křišťál

  Dokončení ze strany 21

Rk. Družstvo Záp. + 0 – Skóre Body Penalty + Penalty –
1 Týn nad Vltavou 18 14 0 4 63:26 40 3 1
2 Volyně + Volenice 18 12 0 6 80:24 39 0 3
3 Vodňany 18 12 0 6 45:40 36 2 2
4 Hradiště „B“ 18 11 0 7 36:38 32 1 0
5 Blatná 18 9 0 9 39:39 28 0 1
6 Chýnov + Ml. Vožice 18 10 0 8 46:51 28 3 1
7 Vlachovo Březí 18 9 0 9 48:41 27 1 1
8 Netolice + Strunkovice 18 6 0 12 41:60 17 2 1
9 Vacov + Čestice 18 4 0 14 22:58 14 0 2

10 Protivín 18 3 0 15 22:65 9 1 1

Rk. Družstvo Záp. + 0 – Skóre Body Penalty + Penalty –
1 Chýnov + Ml.Vožice 17 17 0 0 151:27 50 1 0
2 Týn nad Vltavou 18 15 0 3 124:43 45 0 0
3 Vlachovo Březí 18 11 0 7 69:49 34 0 1
4 Volyně + Volenice 18 11 0 7 80:56 32 2 1
5 Hradiště „B“ 18 10 0 8 60:53 31 0 1
6 Blatná 18 9 0 9 50:101 26 1 0
7 Protivín 18 8 0 10 54:66 25 0 1
8 Netolice + Strunkovice 18 3 0 15 37:91 9 0 0
9 Vacov + Čestice 18 3 0 15 31:86 9 0 0

10 Vodňany 17 2 0 15 21:105 6 1 1

Konečná tabulka starších žáků

Konečná tabulka mladších žáků

INZERCE
Prodám elektrokolo CRUSSIS r. 2022 E-GORDO 7.7-S 17,5Ah Li-Ion články 
Panasonic 36 V / 630 Wh BAFANG MAX drive (M400), středový, 250W (max. 
500 W), 80 Nm. V záruce, koupeno 2022 + doplňky. Kolo OK. Původní cena 
50990 nyní 39000 Kč. Přecházím na horské. Tel.: 724 257 287

V sobotu 29. dubna se uskutečnil na 
hřišti FK Protivín turnaj v nohejbale. 
Sešlo se celkem sedm týmů.

Týmy byly složeny takto:
Libochov: Hošek Petr, Hošek Pavel,  
Tomáš Přibil

Faky tým: Faktor Milan, Černický  
Ladislav, Monzer Tomáš

Zlatý věk: ti k nám dorazili z Bechyně 
a jména jsme si nezapsali :-)

Premovka: Kanda Miroslav, Zoch Martin, 
Zoch Samuel

Dubáci: Dubský Luboš, Dubský Jiří,  
Kieweg Jiří

Tatranky: Kostohryz Martin, Smitka  
Martin, Furst Aleš

Vařečka: Vařečka Karel, Vařečka Pavel, 
Vařečka Ondřej

Hrálo se na dvě skupiny a postupující ze 
skupin hráli vyřazovací systém.

Umístění týmů dopadlo takto:
1. místo – Premovka
2. místo – Vařečka
3. místo – Dubáci
4. místo – Tatranky
5. místo – Zlatý věk
6. místo – Libochov
7. místo – Faky

Počasí nám přálo a turnaj se odehrál bez 
zranění a to je to nejdůležitější.Turnajem 
jsme chtěli uctít památku našeho velkého 
kamaráda Filipa Hrachovců, který nás 
minulý rok opustil. Tímto turnajem byl 
zahájen nultý ročník FÍLA CUP 2023 Pro-
tivín a doufáme, že se nám bude dařit tento 
turnaj každý rok pořádat, abychom se sešli 
s kamarády, zahráli si, popovídali, popili 
a samozřejmě taky zavzpomínali…

Tomáš Monzer

FÍLA CUP 2023 
Protivín



PROTIVÍNSKÉ LISTY 23. stránka

KŘÍŽOVKA O KNIŽNÍ ODMĚNU

V letošním roce jsou tajenky křížovek zaměřeny na významné kalendářní dny v jednotlivých měsících roku. Autor křížovek P. Šoba
21. června – Mezinárodní den triček
Mezinárodní den žen či dětí všichni známe. Ale věděli jste, že svůj mezinárodní den má i oděv, který má každý ve svém šatníku? Tričko různých střihů, velikostí, barev, s potiskem i bez 
něj je součástí skutečně každé šatní skříně. Umíte si představit svou existenci bez trička? My rozhodně ne. Tričko představuje celosvětově tajenka (1.– 4. díl). A není divu. Je praktický, 
sluší každému a komfort, který přináší, je k nezaplacení. Pojďme tedy 21. červen, který je Mezinárodním dnem trička, oslavit v našem nejoblíbenějším a děkujme mu za jeho služby.
Vyluštěnou tajenku zašlete do 3. července 2023 na e-mail karfikova@kultura-protivin.cz nebo na adresu MěKS Protivín, Mírová 337, 398 11 Protivín
Za správné vyluštění křížovky z květnových novin získává knihu paní Vlasáková ze Zlivi. Gratulujeme!

I letos se zábořští hasiči a přátelé obce 
vydali na tradiční výstup na Vysoký Kamýk. 
V sobotu 6. května jsme se sešli v 9.30 hod. 
před hasičskou zbrojnicí a auty se přesu-
nuli k Seníku. Odtud jsme již pokračovali 
po svých. V počtu přibližně padesáti účastníků 
jsme postupně stoupali k vrcholu, někteří to 
zvládli i s kočárkem. Počasí pro výšlap bylo 
ideální, objednal ho sám vedoucí celé výpra-
vy „pan Mazín“. Sluníčko, čerstvý vzduch, 
zelenající se příroda… co víc si přát. Kolem 
poledne jsme dosáhli vrcholu.

Nahoře jsme si opekli buřty, občerstvili 
se, odpočinuli a pomalu došli k rozhledně. Ti, 
kteří vystoupali až nahoru, se mohli kochat 
výhledy do širokého okolí za velmi dobré 
viditelnosti. I znamení „prasátko zrcátkem“, 
které nám udělal pan Kovářík ze Záboří, jsme 
na rozhledně zahlédli.

Cesta dolů utekla jak voda a všichni už 
se těšíme na příští rok, až se zase sejdeme 
a užijeme si krásný výšlap na Kamýk.

za SDH Záboří
M. Neškodná

Tradiční výstup na Vysoký Kamýk
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Požární družstva Milenovic bojovala

Turnaj smíšených dvojic v petangue

Muži SDH Milenovice obsadili 7. místo  
ve Slabčicích

V květnu soutěžila družstva za SDH 
Milenovice ve dvou soutěžích. V sobotu 
13. května se konala historicky poprvé 
pohárová soutěž dospělých ve Slabči-
cích. Za SDH Milenovice nastoupil tým 
mužů. Po úspěšném třetím místě ze soutěže 
v Kestřanech jeli naši muži bojovat s odhod-
láním opět získat medailové pozice. Bohu-
žel se jim zamotala hadice, což zapříčinilo 
až sedmé místo s časem 39,26.

V neděli 14. května se konala dětská 
pohárová soutěž ve Žďáře. Soutěž se nesla 
ve znamení zimy a vytrvalého deště, ale ani 
nepříznivé počasí neodradilo naše soupeře, 

Mladší na soutěži ve Žďáře

a nakonec se zde sešlo úctyhodných 44 tý-
mů. Mezi pořadateli a vedoucími se hovořilo 
o rekordním počtu družstev a s tím souvise-
jící úvahou, zda nesoutěžit na dvě základny, 
aby se soutěž odbývala rychleji. Za SDH 
Milenovice nastoupily všechny tři týmy. 
Přípravka obdržela zlatou medaili za účast 
s časem 55,02. Mladší předváděli na tré-
ninku skvělé výkony, a tak jsme pomýšleli 
na medailové pozice, bohužel se ale nedařilo 
dle našich představ, takže s časem 59,71 sec. 
a v konkurenci dalších 16 týmů nakonec 
obsadili 15. místo. Starší byli po tréninku, 
kde taktéž měli krásný čas, odhodláni získat 

alespoň pozici do pátého místa a prolomit 
tak letité „prokletí“, ale v této kategorii se 
lámaly rekordy, a tak nakonec starší odchá-
zeli s diplomem za 6. místo 43,39.

Přesto, že výkony mladých hasičů neby-
ly dle našich představ, pravidelně trénujeme, 
nevzdáváme se a ladíme detaily, abychom 
na další soutěži byli lepší než konkurenční 
týmy a dosáhli alespoň na bronzovou pozici. 
Zda to zvládneme, zjistíme v červnu, než 
začnou prázdniny, na soutěžích v Květuši 
a Dobrošově.

Ing. Jaroslava Křehlíková

V sobotu 3. června se od 13 hodin 
konal ve Vodňanech nultý ročník turnaje 
smíšených dvojic ve hře petangue. Přijali 
jsme pozvání přátel a přihlásilo se nás osm 
za Protivínský vlastivědný klub. Přivezli 
jsme i pět sad našich značených hracích koulí.

Vodňanské hřiště na pétanque se čtyřmi 
drahami bylo vybudováno nedávno mezi par-
kovištěm u restaurace Družba a koupalištěm 
Škorna. Areál koupaliště poskytl účastníkům 
i potřebné zázemí pro občerstvení. Po rozlo-
sování do tří skupin a úvodní instruktáži bylo 
odstartováno. Celkem 12 dvojic sehrálo potom 
ve skupinách zápasy každý s každým. Počasí 
nám přálo, nebe bylo bez mráčku, nálada vý-
borná. Na hřišti občas povrch s kamínky naše 
koule přesměroval, ale i tak byl rok tréninku 
vidět. Naši nehrající členové se dobrovolně 
ujali role neoficiálních rozhodčích. Hrála se 
zkrácená hra jen do 11 bodů, stejně ale bylo 
výsledné pořadí ve skupinách známo až kolem 
17. hodiny. Potom teprve hráli první ze skupin 
o 1. až 3. místo, druzí o 4. až 8. atd.

A dočkali jsme se velké radosti – Ma-
ruška Kupcová ve smíšené dvojici získala 
1. místo a zlatou medaili! Sama konstatovala, 
že se jí hra dařila… Gratulujeme!

Zároveň s turnajem proběhla i soutěž 
„O nejlepší koláč“, mohla to být i buchta, 

bábovka, řez. Vítězství bylo opět naše – vy-
hrál bezkonkurenční koláč s dvojí náplní 
provoněný rumem od Marušky Hanákové. 
Na nultém ročníku turnaje pétanque ve Vod-
ňanech jsme získali nové zkušenosti a určitě 
jsme se neztratili. Za Protivínský vlastivědný 

klub se účastnilo 14 členů – poděkování patří 
všem hráčům, řidičům, pekařům i fandícím 
divákům. Pořadatel Zdeněk Fugas Plachta 
nám poděkoval za účast i zpestření turnaje.

za PVK Ing. H. Mašindová


